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Общинска фирма точи милиони без търг
Столичното дружество “Софекострой” взема 6 млн. лева от

общината за поддръжка на зелени площи без обществена поръчка.
За 2020 г. то е получило от общината 46 млн. лева.

Стр. 11

Тристранката подкрепи
увеличението на пенсиите

Синдикати и работодате-
ли подкрепиха предложени-
ето на служебното правител-
ство за актуализация на бю-
джета на държавата, на ДОО
и на НЗОК. Ако предложе-
нията бъдат подкрепени и от
партиите в парламента, от 1

октомври се очаква увеличе-
ние на пенсиите.

В рамките на допълни-
телни приходи в държавния
бюджет заради повишената
събираемост, дефицитът
няма да бъде увеличен, а
дори ще бъде намален с

Окончателното решение за осъвременяване
на бюджета трябва да вземе Народното събрание

0,5%, поясни социалният
министър Гълъб Донев.
Правителството предлага не
само увеличение на пенсии-
те, но и по-стабилна подкре-
па за бизнеса и работници-
те в случай на нова тежка
КОВИД криза.

На заседанието на трис-
транката имаше забележки
към бюджета на НЗОК, но
те трябваше да бъдат до-
уточнени на заседание на
Надзорния съвет на касата.
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последните 10-11 години, ко-
гато ГЕРБ искаха държавата да
се отърве от някакви здравни
мероприятия, на бърза ръка ги
прехвърляха към НЗОК. Така,
като по навик, касата плаща и
медицинските изделия. Тя пла-
ща и за здраве, и за болест, и за
каквото ви дойде наум. Парите
минават от единия джоб на
държавата в другия. Но накрая
в живота става така, че здравно-
осигуреният плаща и вноските
си, и за здравето си, и за бо-
лестта си, и за ставата си, и за
иглата за инжекция, и за какво-
то ви дойде наум. Решението пак
ще дойде от някъде, а изпълне-
нието му ще остане в ръцете на
доктора и на болницата. И те
ще си го отнесат, както обикно-
вено, с гнева и недоволството
на пациента.

Въпросите днес са как ще се
плащат онези 10 лева за ваксина-
ция и дали Агенцията за социално
подпомагане ще продължи да ад-
министрира парите за медицински
изделия. Но дали това са въпроси-
те? Може би по-скоро дали чо-
векът с увреждане ще получи под-
ходящата за него патерица, дали
тя е достатъчно съвременна, през
колко инстанции и чиновници
трябва да мине, колко заявления,
молби и декларации трябва да под-
пише, за да я получи?
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Социалните партньори се разбраха: минималната пенсия става 340 лева, максималната - 1500 лева

България е
похарчила
14 млрд. лв. от
еврофондовете

Проф. Николай Денков:
След корупцията
най-голям проблем
е липсата на кадри

Перфоратор

или валидатор

в столичния

транспорт?
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Украинското
общество
се фашизира
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Скандална общинска фирма
взема 6 млн. лева без търг
Преименуваното столично дружество „Чистота-Искър”
получи пореден апетитен договор без обществена поръчка

Скандалното общинско дружество
“Чистота-Искър”, което от половин го-
дина носи името “Софекострой”, за
пореден път получава милиони левове
по договор, сключен без обществена
поръчка. Този път общинската фирма
ще вземе 6 млн. лева без ДДС за
поддръжка на паркове, градини и зеле-
ни площи към транспортни трасета на
територията на Столичната община.
Възлагането на поръчката става без
предварително публикуване на обяв-
ление, т.е. без конкурс. Договорът е
подписан на 15 юни, но е обявен един

Деси ВЕЛЕВА

месец по-късно.
Точно преди година на същата об-

щинска фирма, чиято основна дейност
тогава се водеше почистването на града,
отново бе възложена поддръжката на
зелени площи по същата позиция. По
неясни причини договорът тогава бе за
4,2 млн. лева. Година по-късно цената е
вдигната с близо 25 на сто.

Миналия петък “Софекострой” по-
лучи още една поръчка от общината без
конкурс. Този път тя е за демонтаж и
предаване за третиране на стари отоп-
лителни устройства на дърва и въглища,
които в момента се подменят в някои
квартали на София с по-екологични по
европрограма. Сега общинската фирма
ще получи близо половин милион лева.

 Само преди две седмици фаворизи-
раното от общината дружество получи
още една финансова помощ, за да укре-
пи мост и да ремонтира асфалтовата
настилка в част от Южния парк срещу
100 000 лв. без ДДС. Това отново стана
без обществена поръчка. В края на май
“Софекострой” взе други 36 000 лева
без конкурс, за да поддържа за един
месец фонтаните на София, след като
избраната с обществена поръчка фирма
се отказа да подпише договор.

Именно “Софеокострой” е получи-
ла само за миналата година от общи-
ната по 18 договора 46 млн. лева и
това я нарежда на второ място по взе-
ти общински средства, показват данни
на Министерството на финансите, обя-

вени наскоро. Общинският съветник от
БСП Милка Христова съобщи на по-
следната сесия на СОС миналата сед-
мица, че дружеството продължава да
прехвърля дейността си на външни
фирми и над 50 на сто от разходите
му за миналата година продължават да
отиват за външни фирми.

Явно договорите без конкурс са на-
чин Столичната община да укрепи дру-
жеството, което започна да излиза на
загуба през последните години, като се
оказа, че средствата му изтичат основно
към външни изпълнители. Също без об-
ществена поръчка то получи договори
от общината да чисти три столични рай-
она, но се оказа, че парите отиват към
фирми на Румен Гайтански-Вълка. Про-
верките по случая на вътрешния кон-
трол на общината бяха пратени на про-
куратурата, но не последва нищо.

Коментар на стр. 5

Условията в психиатриите са ужасяващи и за
лекарите, и за пациентите. Стаите, кабинетите,
сградите са неприемливо мизерни, пренаселени и
нехигиенични, обобщава анализ на Сметната па-
лата. Основните проблеми са недостиг на ресур-
си, недобра координация, липса на информацион-
на осигуреност и интегрирани услуги. Одиторите
са дали 13 препоръки на здравния министър и 2 на
социалния.

Предлаганите у нас здравно-психиатрични услу-
ги се ограничават до стационарно лечение. Причи-
ната е, че всички дейности, свързани със заболява-
нето, са извън компетенциите на психиатриите и те
нямат финансиране. Затова десетки пациенти не са
на активно лечение, но не се изписват, защото няма
къде да бъдат настанени. По този начин болниците
поемат и ролята на домове за хора с психични раз-
стройства.

Изводите показват, че липсва добра координация
между обществените здравни услуги и останалите
здравни и социални дейности. Няма приемственост
на грижите, след като болните бъдат изписани. На-
рушена е връзката между психиатрите. Не се осъще-
ствява добро взаимодействие със социалните служ-
би при настаняване на психично болни пациенти за
последваща грижа и ефективна психо-социална ре-
хабилитация.

Разпределението на кабинетите в градовете е не-
равномерно, смята Сметната палата. Най-много
практики има в София, Пловдив и Варна, а най-
малко в Смолян, Разград и Монтана. Липсват соци-
ални работници и психолози, които да осъществяват
социално-рехабилитационни дейности. Недо-
статъчни са специалистите по детска психиатрия.
Няма услуги, които да се предоставят в домашна
среда и да отговарят на потребностите на възраст-
ните и хората с увреждания. Сериозен проблем са
и нагласите на обществото към психично болните,
които често са дискриминирани.

Здравното министерство
прекратява договора с консор-
циума, който трябваше да из-
гради Национална детска бол-
ница върху основите на изо-
ставения строеж до Медицин-
ска академия. Това става ясно
от писмо на МЗ до национал-

Спират договора за недовършената детска болница
ната инициатива “ЗА истин-
ска детска болница”, подписа-
но от здравният зам.-министър
Димитър Петров. Той е поис-
кал прекратяване на процеду-
рата на 5 юли. Основанието
на МЗ е издаденото предписа-
ние от МРРБ, според което

върху стари основи не може
да се строи. “Да се започне
сериозно проучване на база на
наличната информация за из-
готвяне анализ на нуждите за
детското здравеопазване, кой-
то да стане основата на каче-
ствено, подробно, детайлно

техническо задание за проек-
тиране”, заяви арх. Петкана
Бакалова от инициативата
“ЗА истинска детска болни-
ца”. Оттам настояват за из-
граждане на болница на друго
място, където ще има до-
статъчно пространство. Сро-

кът за проект и строеж, който
си поставят, е 4 години.

В началото на месеца кон-
сорциумът представи 2 вир-
туални проекта на новата дет-
ска болница, които бяха про-
ектирани само върху основи-
те на старата сграда.

ОДИТ НА СМЕТНАТА ПАЛАТА:

Условията
в психиатриите
са ужасяващи

Членове на ВСС се оплакват
от „заплахите” на парламента

Защитниците на Иван Гешев във
ВСС видяха заплахи и лични обиди
в реакциите срещу решението на ма-
гистратите да не задвижват проце-
дурата по отстраняване на главния
прокурор. Представляващият Съдеб-
ния съвет Боян Магдалинчев заяви,
че макар и не винаги долюбвана,
съдебната система била толерантна
и сдържана към другите власти. По
думите му вече се наблюдавало “по-
различно мнение и отношение от
изпълнителната и законодателната
власт спрямо съдебната”, а някои
думи, отправени от депутатите, зву-
чали като закана и заплаха, ако ВСС
не прави някои неща. Магдалинчев
приветства намерението на пра-
восъдния министър Янаки Стоилов

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

Електронните дела в системата на съдилищата
са 261 514, като 69% са граждански, а 28% - наказателни

да сезира Конституционния съд,
който да отговори как ВСС да си
взаимодейства с останалите инсти-
туции. Според Магдалинчев Пле-
нумът на ВСС не приема целесъоб-
разност по процедурата за отстра-
няването на Гешев, затова дебатите
били толкова обширни. Това, че не
се е случило очакваното от ми-
нистъра на правосъдието, не озна-
чава, че мнението на ВСС не е зако-
носъобразно, както се опитаха да
представят в парламента, продължи
да брани той Гешев.

“Приемам като лична обида, че
от парламентарната трибуна се го-
вори за членовете на ВСС като за
хора с недостатъчна и съмнителна
професионална квалификация. Ние

имаме устойчивост и щит срещу
подобни влияния”, заяви Виктория
Имова. Тя се впусна да брани глав-
ния прокурор и заяви, че искането
за отстраняването му нямало никак-
ва юридическа стойност. Тази про-
цедура се превърна в произвол, не
може едно обвинение да виси годи-
ни наред върху един гражданин,
продължи тя. По думите й е важно
да се гарантира правната сигурност
за всички, иначе се отивало към
беззаконие, хаос и реваншизъм.

И Магдалинчев, и Имова защи-
тиха съществуването на спецсъда и
прокуратурата. Те използваха пред-
ставянето на Единната информаци-
онна система на съдилищата, за да
защитят Гешев.
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Лидерът на АБВ Румен Петков

Предложеният от прави-
телството вариант за актуа-
лизация на държавния бюд-
жет е направен при допуска-
не за тежка КОВИД криза,
подобна на миналогодишната
през ноември и декември.
Това стана ясно след извъ-
нредното заседание на Наци-
оналния съвет за тристранно
сътрудничество. Работодате-
ли и синдикати подкрепиха
предложенията на кабинета за
корекции във финансовата
рамка. Всички промени оба-
че зависят от партиите в но-
вия парламент, които трябва
да решат дали да приемат
промените на служебното
правителство или да приемат
актуализация, изготвена от

Софийската градска
прокуратура е прекрати-
ла разследването срещу
бившите шефове на
пътната агенция (АПИ)
Светослав Глосов и Дон-
чо Атанасов. Делото бе
прекратено заради нару-
шения на процесуални-
те правила в ущърб на
правата на обвиняемите.
От мотивите на съда
става ясно, че има про-
блем в изготвянето на
обвиненията към двама-
та. Глосов и Атанасов
бяха обвиняеми заради
катастрофата край Сво-
ге през 2018 г., в която
загинаха 20 човека. По-
късно се появиха скан-
дални разкрития за про-
блеми, свързани с пътно-
то строителство, кон-
трол и мерки за безопас-
ност от страна на фир-
ма “Трейс”. Тогава бив-
шите министри на МВР

Народното събрание
да не заседава всяка сед-
мица, а на сесии, е пред-
ложила парламентарна-
та шефка Ива Митева на
заседанието на времен-
ната комисия за правил-
ника на НС. Ще се
обсъжда как точно да се
случи това, след като
бъде проучен опитът на
други държави. Според
Митева законодателст-
ването в момента е “на
крак” и ежедневното
редуване на заседания с
комисии не било добър
подход. Парламентарни-
ят контрол не трябва да
спира, а блиц контролът
на министри да се прави
всяка седмица. До една
минута да бъде ограни-
чено отношението към
председателя, а той да
може да отговаря също
само за толкова, решиха
още депутатите. Досега

Финансовият министър Асен Василев отхвърли искането на НЗОК за по-голям бюджет

Тристранката подкрепи
увеличението на пенсиите

редовен кабинет.
Предложението сега е от

1 октомври средното увели-
чение за пенсионер да бъде
64 лв. Социалната пенсия ще
стане 170 лв., минималната за
стаж и възраст - 340 лв., а
максималната - 1500 лв. Уве-
личението на пенсиите ще
дойде от увеличението на те-
жестта на всяка година оси-
гурителен стаж в пенсионна-
та формула от 1,2 на 1,35.

Увеличените пари за пен-
сии, за здраве и за бизнеса ще
дойдат от 2 млрд. лв. повече

приходи, а разходите ще
възлязат на 1,8 млрд. лв. Де-
фицитът ще бъде свит от 3,9
на 3,6 на сто.

Финансовият министър
Асен Василев се възпротиви
на предложения от управите-
ля на НЗОК Петко Салчев
проектобюджет на касата.
Салчев поиска ръст на парите
на НЗОК, в които са включе-
ни и разходи за ваксинацията
срещу КОВИД-19. Във финан-
совия план на НЗОК се оказ-
ва, че липсват 14 млн. лв. за
администрирането на вакси-
ни, а в същото време са вклю-
чени други 3 млн. лв. за адми-
нистриране на плащания за
хора с увреждания, които не
би трябвало да се залагат. Ако

тези параметри не бъдат ко-
ригирани, финансовото мини-
стерство няма да съгласува
бюджета, предупреди Васи-
лев. Според него това не е
ново изискване и е трябвало
да бъде предвидено в ориги-
налния бюджет на НЗОК, а и
най-вероятно тази дейност ще
отпадне от касата и “ще оста-
не там, където се администри-
ра в момента - с бюджета за
догодина”, аргументира се
финансовият министър.

Според Закона за бюдже-
та на НЗОК за 2021 г. касата

трябва да плаща за предоста-
вените на хората с уврежда-
ния помощни средства, при-
способления, съоръжения и
медицински изделия или за
техния ремонт при досегаш-
ните условия при стойност
до размерите, определени към
31 декември 2019 г. Плаща-
нията се извършват чрез
АСП, на която НЗОК пре-
вежда необходимите пари.
Заради новите дейности, ад-
министрирани от НЗОК от
август до декември 2021 г., за
персонал са необходими за

още около 3 млн. лв., смятат
от касата.

Президентът на КТ “Под-
крепа” Димитър Манолов не
можа да си обясни за какво е
спорът - НЗОК плаща според
описаното в закона. От думи-
те му стана ясно, че по-скоро
подкрепя проектобюджета.
“Тези 3 млн., които се местят
от джоб в джоб, не е добре.
Най-добре е касата всичко да
си прави и процесът да е под-
реден”, каза Манолов.

От думите на Салчев ста-
на ясно, че в проекта на бю-

джета на НЗОК до края на
годината се предвиждат
допълнителни постъпления
от 134,5 млн. лв., като 105
млн. лв. ще са от здравнооси-
гурителни вноски, а от транс-
фери за здравно осигуряване
- 29 млн. лв.

БСК се въздържа да гласу-
ва “за” проекта, а БТПП,
КРИБ и ССИ коментираха, че
принципно го подкрепят.
Принципна подкрепа дадоха и
от АИКБ, но те имаха резер-
ви за съотношението болнич-
на и извънболнична помощ.

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

ИТН предлага парламентът
да не заседава всяка седмица

Прекратиха делото срещу шефовете
на АПИ за инцидента край Своге

процедурата беше две
минути.

Промени ще има и в
постоянните комиисии
на парламента. Комиси-
ята по икономическа по-
литика и туризъм ще
бъде разделена на две.
Комисията по туризъм
ще бъде самостоятелна,
а в обхвата на тази по
икономическа политика
ще влязат високите тех-
нологии и дигитализаци-
ята. Отделно ще има и
комисия по електронно
управление и информа-
ционни технологии. Под
шапката на вътрешната
комисия ще има подко-
мисия за СРС. Подкоми-
сия за зелена политика
ще има към комисията за
околната среда. Друга
подкомисия ще следи из-
разходването на евро-
пейските средства. От-
делна ще е и комисията

за българите в чужбина.
Комисията за граждан-
ското общество пък ще
се влее в тази по вероиз-
поведанията и правата
на човека.

Депутатите, които
напуснат парламентар-
ната си група и останат
като независими, вече
няма да губят местата
си в парламентарните
комисии, решиха народ-
ните представители.
“Решихме и консулта-
тивният съвет по зако-
нодателство да се заме-
ни със съвети по кон-
кретни теми. В тях ще
влязат специалисти от
теорията, практиката и
гражданското общест-
во. Така по-всеобхват-
но ще се гледат съответ-
ните проблеми”, обясни
Митева. Дебатите в ко-
мисията по правилника
продължават.

Валентин Радев и на
МРРБ Николай Нанков
подадоха оставки.

Прокуратурата об-
разува две дела за инци-
дента. Едното беше сре-
щу шофьора на катаст-
рофиралия автобус Гри-
гор Григоров за преви-
шена скорост. Второто
дело беше срещу Атана-
сов и Глосов, които с
действията си са целели
облага за изпълнителите
на ремонта на пътя.
Според държавното об-
винение двамата не са
предприели действия, за
да бъде усвоена гаран-
цията по ремонта, както
и да се приведе качест-
вото на настилката в
състояние, безопасно за
движение, и са допусна-
ли за горен слой на ас-
фалта да се използва не-
качествена настилка.
Делото срещу шефовете

на АПИ влезе в съда
през октомври м.г. след
близо 2 години разслед-
ване.

Съдът посочва, че от
обвинението така и не
се разбира в какво точ-
но се състои лошото
качество на настилката,
което евентуално е до-
вело до инцидента. Без
да се знае конкретната
причина за качеството
на асфалта, довела до
настъпването на катаст-
рофата, е невъзможно
да се установи изискуе-
мата от закона причин-
но-следствена връзка
между неизпълнените
задължения и настъпи-
лия резултат, поясняват
магистратите. Единстве-
ното ясно обвинение
било срещу шофьора
Григоров - той е нару-
шил правилата за движе-
ние.
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14 млрд. лв. са усвоените
европари у нас
Най-много средства от Брюксел
са влезли в София, а най-малко -
в Перник, Кюстендил и Търговище

Усвоените европейски сред-
ства в България надхвърлят 14
млрд. лв. към средата на юни
2021 г.  Това е сумата на всич-
ки изплатени пари по проекти,
финансирани от структурните
и кохезионните фондове на ЕС
от началото на 2007 година,
твърди в свой нализ Инсти-
тутът за пазарна икономика.
Най-много средства са усвоени
в столицата - над 4 млрд. лв.
Следват областите Пловдив,
където са вложени по близо 1
млрд. лв. Усвоените европари в
Благоевград са 800 млн. лв. и
Бургас - 750 млн. лв. Като аб-
солютна сума пък най-малко са
усвоените фондове в областите
Перник, Търговище и Кюстен-
дил - по около 130 млн. лв.

Според анализа по-големи-
ят размер на похарчените ев-
рофондове отразява най-вече
наличието на проекти в ин-
фраструктурата -  столичното

метро, пътища и магистрали,
водни цикли и т.н., които по
своята същност изискват по-
вече средства. Най-мащабни-
ят проект, финансиран с ев-
ропари, е метрото в София,
където вложените пари
надхвърлят 750 млн. лв. С ев-
росредства е модернизиран
градският транспорт в Бургас,
Варна, Русе и Враца. С тях са
финансирани и ВиК системи-
те в Плевен, Добрич, Плов-
див, Враца и Ямбол, твърдят
от ИПИ.

Бенефициент е била и учи-
лищната инфраструктура в
София, Бургас, Хасково, Ви-
дин, Варна. При средни за
страната 2010 лв. на човек от
населението шест общини са
получили над 5 хиляди лв. -
Добрич (град), Свиленград,
Костинброд, Приморско, Бяла
(Варна) и Созопол. Половина-
та от българските общини са

успели да усвоят под хиляда
лева на човек, като най-малко
са изплатените средства в
Дулово, Хитрино, Добричка
община и Братя Даскалови -
под 200 лв. на човек от насе-
лението.

Данните за 2021 г. обаче
отново показват, че усвоява-
нето на европейски фондове
не допринася за сближаване-
то на отделните региони.
Нещо повече, проектите чес-
то отместват фокуса на адми-

нистрацията от развиване на
бизнес средата и привличане
на инвестиции, които дългос-
рочно да повишат местния
стандарт на живот и подобрят
градската среда, пише в ана-
лиза на ИПИ.

2021 г. се очертава по-
скоро нулева за новите евро-
фондове от периода 2021-
2027 г. Едва към края на го-
дината може да се очаква да
има одобрени оперативни
програми и евентуални първи

траншове по тях, твърдят от
екипа на вицепремиера по ев-
рофондовете Атанас Пека-
нов. Подготовката обаче не
закъснява само в България, а
в цяла Европа, като регламен-
тите за разпределяне и харче-
не на парите бяха публикува-
ни преди месец. България
закъсня и с Националния
план за възстановяване и ус-
тойчивост, но и по него се
чака авансово плащане в рам-
ките на годината.

Цената на зърното
продължава да расте

Цените на зърното по
световните борсови паза-
ри продължиха да се по-
качват, показва актуалният
бюлетин на Софийската
стокова борса (ССБ). Пше-
ницата в САЩ поскъпна с
9 долара до 272 долара/
тон, а във Франция - с 5
евро до 215 евро/тон. Це-
ните в Украйна и Русия
също се повишиха със 17
и 12 долара до съответно
245 и 242 долара/тон.

На Софийската стоко-
ва борса се появиха коти-
ровки за хлебна пшеница -
купува на 320 лв./тон и
продава на 350 лв./тон. За
фуражната пшеница пред-
лагането е на 330 лв./тон, а
купувачите котираха на
310 лв./тон. При фуражния
ечемик анонсите за търсе-
не са на 300-320 лв./тон, а
продавачите котираха на
цена от 330-340 лв./тон.
Всички цени са без ДДС,
уточняват анализаторите.

Ръст на потребителските и жилищните заеми
Увеличило се е желанието за теглене

на кредити. Това показват предварител-
ните данни на Българската народна бан-
ка към края на юни. Ръстът на потреби-
телските заеми е с 9% спрямо година
по-рано и те възлизат на 12,602 млрд.
лв. В края на юни жилищните заеми са
12,945 млрд. лв. и нарастват на годишна
база с 14,5%.

Кредитите за фирмите нарастват с

Готвят 15% самоучастие при саниране

с юни 2020 г. се увеличават с 12,9%.
Спестяванията на финансовите предпри-
ятия нарастват с 15,4% на годишна база
през юни при 6,9% годишно повишение
през май, като в края на миналия месец
са 3,627 млрд. лв. Депозитите на дома-
кинства и фирмите, които ги обслужват,
в края на юни са 63,790 млрд. лева и се
увеличават с 11,6% спрямо същия месец
на миналата година.

3,2% на годишна база през юни и в края
на месеца достигат 35,563 млрд. лв. Кре-
дитите за домакинствата са 27,112 млрд.
лв. в края на юни и спрямо същия месец
на миналата година се увеличават с 10,4%.

Заемите за работодатели и самонаети
лица в края на миналия месец са 385,9
млн. лв. и се понижават с 0,6% в сравне-
ние с юни 2020 г., като годишното пони-
жение през май беше 3,6%. Кредитите,

предоставени на финансови предприятия,
в края на юни са 4,702 млрд. лв. и в
сравнение с година по-рано се увелича-
ват с 9,2%.

Продължава тенденцията на ръст на
спестяванията в банките. В края на юни
спестяванията на неправителствения сек-
тор са 96,773 млрд. лв., като годишното
им увеличение е 12,1%. Депозитите на
бизнеса са 29,356 млрд. лв. и в сравнение

При по-високия енер-
гиен клас сгради при са-
ниране ще бъде въведено
15% самоучастие. Това
стана ясно от думите на
вицепремиера по евро-
пейските средства Атанас
Пеканов по време на он-
лайн дискусия относно
финалната версия на На-
ционалния план за възста-
новяване и устойчивост.

“В нашия план имаше
недостатъчно амбиция в
сферата на енергетиката,
затова се радвам, че ус-
пяхме да надградим с 3
нови проекта - търгове за
изграждане на възобновя-
еми енергийни източници
и съхраняващи капаците-
ти към тях”, коментира
вицепремиерът, като
допълни, че много от
съставните части на теку-
щите проекти са прекали-
брирани. Един от тях е
програмата за саниране
на еднофамилни къщи за-
ради неяснотите кои ще
бъдат реалните бенефици-

Последните оператив-
ни данни на Министерст-
вото на земеделието показ-
ват, че в сравнение с ана-
логичния период на 2020
г. има ръст на цените на
всички основни зърнени и
маслодайни култури. По-
умерено поскъпване на го-
дишна база се отчита при
пшеницата и ечемика - в
рамките на 10,5-20,1%, а
по-значително - при рапи-
цата, царевицата и слънчог-
леда - с между 32,8% и
55%.

Жътва 2021 се очерта-
ва като доста по-успешна
от миналогодишната. Опе-
ративните данни на земе-
делското министерство со-
чат увеличение на средни-
те добиви от декар спрямо
година по-рано при всич-
ки основни есенни култу-
ри. Средният добив от
ожъната пшеница досега е
с близо 55% повече от ми-
налогодишния - 606 кг/дка.

 СНИМКА ЕМИЛИЯ КОСТАДИНОВА

енти. “За по-високия
енергиен клас сгради
въвеждаме 15% съфинан-
сиране. Смятам, че по
този начин интересът на
хората към участието в
процеса по саниране ще
скочи и ще могат да бъдат
спестени част от средст-
вата”, подчерта той. Пе-
канов поясни, че бюд-
жетът по програмата за
отпускане на средства за
ВЕИ по покривите на жи-
лищните сгради е увели-
чен 7 пъти. Таванът за фи-

нансиране на проектите
пък е повишен двойно.

Европейските инсти-
туции приемат добре про-
мените ни в Плана за
възстановяване и устой-
чивост, но все пак те тряб-
ва да имат гаранция, че за
него ще се застъпи и след-
ващото регулярно прави-
телство. Партиите в пар-
ламента ще имат трудна-
та задача да решат про-
блеми като съдбата на
въглищните региони и
върховенството на зако-

на, каза Пеканов. Той
припомни, че в новата
версия на Плана за
възстановяване и устой-
чивост е изчислено, че
помощта от 12,6 млрд.
лева ще задвижи допълни-
телни 8 млрд. лева частни
инвестиции през следва-
щите 7 години. В ревизи-
раната версия на Плана
има още 57 проекта, като
11 са напълно нови. Ре-
формите наброяват 43,
седем от които също не
са предлагани досега.
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От единия джоб...

1841 - УМИРА МИХАИЛ ЛЕРМОНТОВ, РУСКИ
ПИСАТЕЛ И ПОЕТ (Р. 1814 Г.).
Един от основните представи-
тели на романтизма в руската
литература наред с Александър
Пушкин и Фьодор Тютчев. Сред
най-известните му произведе-
ния са “Демон”, “Маскарад”,
“Герой на нашето време” и др.

1846 - РАЖДА СЕ ГЕОРГИ ДАНЧОВ-ЗОГРА-
ФИНА, ЖИВОПИСЕЦ, РЕВОЛЮЦИОНЕР И ОБ-
ЩЕСТВЕН ДЕЕЦ (УМИРА 1908 Г.). Създава над 50
портрета на български революци-
онери и общественици. Автор е
на около 200 икони в църквите в
Карнобат, Чирпан, Стара Загора
и др. Един от сподвижниците на
Васил Левски. По време на Руско-
турската освободителна война
(1877-1878) взема участие в
Българското опълчение. На 6 сеп-
тември 1885 г. е избран за член на Временното
правителство.

1878 - РУСКИ ВОЙСКИ ВЛИЗАТ ВЪВ ВАРНА
И ОСВОБОЖДАВАТ ГРАДА ОТ ОСМАНСКА
ВЛАСТ. Това става по си-
лата на Санстефанския
предварителен мирен до-
говор от 3 март 1878 г. и
на Берлинския договор от
13 юли 1878 г. След Осво-
бождението Варна се
превръща във важен административен, икономи-
чески и културен център.

1903 - ОСВЕТЕНА Е ЦЪРКВАТА “СВЕТИ СЕД-
МОЧИСЛЕНИЦИ” В СОФИЯ. Дотогава на това
място се намира т.нар.
Черна джамия. Официал-
но се е казвала Коджа
дервиш Мехмед пашовата
джамия или Имарет
джамси и е издигната
върху основи на българска
средновековна сграда по волята на великия везир
Мехмед паша Тавил Ибн Абдул Муедин през 1528
г. По идея на Петко Каравелов Черната джамия
е обновена и реконструирана в българска право-
славна църква “Св. Седмочисленици”.

1917 - РАЖДА СЕ БУРВИЛ, ФРЕНСКИ КОМЕ-
ДИЕН АКТЬОР (УМИРА 1970 Г.). Рожденото му
име е Андре Рембур. 36
години след смъртта му
французите оценяват
високо комедийния му
талант и го класират в
първата десетка от
100-те най-велики лич-
ности на Франция.

1921 - ОТКРИТ Е ИНСУЛИНЪТ. В университе-
та в Торонто канадски-
ят физико-химик Фреде-
рик Бантинг и неговият
студент Чарлз Бест изо-
лират хормона, който
понижава нивото на
кръвната захар. През
1922 г. той пръв инжек-
тира инсулин на болни деца.

1955 - СЪЗДАДЕНА Е УНИВЕРСИТЕТСКАТА
БОТАНИЧЕСКА ГРАДИНА В БАЛЧИК. Неин офи-
циален създател е
акад. Даки Йорданов,
ректор на СУ за пери-
ода 1956-1962 г. Днес
градината се прости-
ра на площ от 194 дка
и разполага с расти-
телни колекции с над 3500 вида, които се увели-
чават непрекъснато. Наред с това тя е памет-
ник на културата и защитена местност по Зако-
на за защитените територии.

От стр. 1

Публиката ще се “за-
бавлява” с прехвърляне-
то на топката от едното
поле в другото, с анти-
ваксърските залитания,
ще ръкопляска на  сва-
лянето на маските, ще
умува кой крив - кой
прав в политиките си
(когато изобщо ги има).
Докато дойде поредна-
та здравна криза, поред-
ната “порция”
препълнени болници,
поредното несправедли-

во доплащане, поредни-
те загубени завинаги
близки, които при дру-
ги обстоятелства биха
живели още година-две
или пет и повече.

Докато не дойде по-
редното оглеждане кол-
ко живее българинът и
колко - връстникът му
от другата Европа...
Или ще прехвърлим
през рамо статистиката
за първенството на
България по смъртност,
статистиката, че на все-
ки 30 секунди умира

човек с нелекуван или
късно диагностициран
хепатит, на всеки 5 се-
кунди един човек в све-
та развива диабет, а на
30 секунди е обречен на
ампутация заради ус-
ложнения.

Да, това е просто
статистика.

И не, не са регист-
рирани цифри и числа,
когато става въпрос за
здравето и живота на
човек. Ако те зависят от
прехвърлянето на едни
пари от едно ведомство

в друго, нека се напра-
ви, за да не бъде българ-
ското здравеопазване
сред най-недружелюб-
ните. И нека се напра-
ви, но не за “ден до
пладне” или до “следва-
щата парламентарна се-
сия” и наистина да е в
услуга на шепата бъл-
гарски народ.

Защото, ако това не
се случи, на следващите
избори комай и четвърт
от гласоподавателите
няма да идат до урните.
И защо да го правят?

Вълкът името си мени...

Вълкът името си
мени, но нрава - не.
Това става с едно сто-
лично общинско друже-
ство, чието название
дълго време бе набърка-
но в скандали, в които
се намесваше едно
вълче име. Затова удоб-
но от кметството реши-
ха да му сменят наиме-

явно не се отказва да
толерира друга дейност,
която в последните го-
дини ядеше главата на
“Чистота-Искър”. Мно-
го бързо се забрави, че
дружеството източваше
общината, като прех-
върляше голяма част от
отпуснатите й средства
за почистване на фирми,
свързани най-вече с Ру-
мен Гайтански-Вълка.
Това доведе до смяна
на директори, вътреш-
ни и  прокурорски
проверки, финансови
загуби и последващия
край на съществуване-
то на общинското дру-
жество - такова, какво-
то го знаем.

Но сега се оказва, че
нищо не се е промени-
ло. Този път общината

Деси ВЕЛЕВА

точи обществен ресурс,
като дава пари на вече
любимата си фирма без
обществени поръчки и
конкурси. Милиони се
леят по толкова много
разнообразни проекти,
че няма как дружество-
то да може да ги осъ-
ществява само, без
чужда помощ. Затова и
продължава да прех-
върля на външни из-
пълнители част от рабо-
тата си. Явно старите
навици трудно се про-
менят.

И Фандъкова, и
ГЕРБ да си сменят име-
то, моралът им няма да
се извиси. Зад кулисите
ще продължат да прила-
гат политиката си на
корупция, алчност и
безхаберие.

те са ми големи, вие сте
прости и аз съм прост,
младите да копат карто-
фи, да не стават студен-
ти, а овчари...

Представете си, че на
един възпитан и култу-

Николай СЛАТИНСКИ

С гол гъз таралеж ще
мачкаш, ПКП, да им за-
вра чекмеджета, компро-
мати в задния двор, де-
белаци, шкембета, пунта
мара, келеш, мисирки,
главанаци, простаци, ше-
стаци, кюфтаци, ще ги
спукам от бой на избо-
рите, пипни ме за мус-
кула, хвани ме за шлифе-
ра, българите са като
моите кучета, разфасова-
ли момчето (за убития
ученик в Перник), гърди-

Прост(о) ББ

рен, образован и инте-
лигентен човек, който не
познава родната дейст-
вителност, му покажете
горните глупости и ци-
низми, тъпотии и мерзо-
сти и го попитате какво

мисли за онзи, който ги
е изговорил.

Отговорът ще бъде
еднозначен - прост и
простак.

Фейсбук

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ

нованието,  та дано дей-
ността му тръгне с нов,
положителен имидж.
Фирмата е “Чистота-
Искър”, която днес се
нарича “Софекострой”.
И, вместо да чисти гра-
да, се е заровила в раз-
нообразни дейности -
от садене на китки до
извозване на стари печ-
ки. Именно смяната на
името бе последен знак,
че София полуофициал-
но се отказва от всякак-
ви намерения за прех-
върляне на цялостното
почистване на града
върху свое звено и ще
продължи да харизва
милиони на външни ча-
стни фирми.

Столичната община
абдикира от мащабната
работа по чистотата, но
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Интервю
на Велиана ХРИСТОВА

НИКОЛАЙ ДЕНКОВ е роден на 3 септември 1962 г.
в Стара Загора. Завършил е химическия факултет
на СУ, специализирал е и е бил гост-изследовател
в Япония, Франция, Швеция. Доктор на науките
по физикохимия, професор в СУ, член-кореспондент
на БАН. Един от учените в България с най-високи
научни показатели, много цитиран в международни
издания, автор на близо 170 научни публикации
в реферирани научни списания. Член е на академични
институции и редколегии в чужбина. Ръководител
на над 45 международни проекта и на проекти към
научния фонд у нас, автор на 12 патента. Носител
е на престижни европейски награди за високи научни
постижения, на Грамота от Японската агенция за
изследвания и развитие (1995), на голямата награда
“Питагор” на МОН (2010), на голямата награда
на СУ за наука (2016) и др. Бил е зам.-министър
в МОН и служебен министър (2017).

 Проф. Денков, пробле-
мите в сектора на знание-
то са твърде много, тук
ще акцентирам повече на
висшето образование и на-
уката. По проект на МОН
служебният кабинет току-
що прие Национална кар-
та на висшето образова-
ние, която съдържа огро-
мен обем данни и ще опре-
деля в кой регион какви
висши училища ще има, с
какви направления и специ-
алности. Не трябваше ли
обаче да се върви в обра-
тен ред - не да се мисли в
кои региони няма вузове и
там да се развиват таки-
ва, а първо да се направи
икономическа карта на
България - в кои региони
каква икономика ще се раз-
вива, и да се мисли как спе-
циализираните висши учи-
лища да се освободят от
несвойствени специалнос-
ти и да подготвят кадри
за всички региони в направ-
ления, в които са силни и
качествени?

- Между двата възгледа
всъщност няма противоре-
чие. Там, където вече има
бизнес, висшите училища
трябва да осигуряват кадри
за него. Заявките за потреб-
ностите от висше образова-
ние в съответния регион
трябва да дойдат от местни-
те фирми съвместно с Ми-
нистерството на икономика-
та, което има информация за
потенциални инвеститори, и
с местните власти, които
формулират приоритетите
за развитие на областите. Да
не забравяме обаче, че все-
ки регион има нужда от учи-
тели, медицински сестри, ад-
министрация и т.н. Така че
въпросът не е само за биз-
неса, ние осигуряваме кад-
ри и за социалните и адми-
нистративни дейности в
съответните региони.

Там, където няма бизнес,
е добре да се помисли как
изпреварващо да се развият
дейностите, които биха го
привлекли. Това са преди
всичко качественото профе-
сионално образование и
висшето образование. Спе-
циално за Северозападния
регион имаме и трети ас-
пект - демографският про-
блем. Убедено твърдя, че до-
като там не се появи качест-
вено висше образование,
което да осигури необходи-
мите кадри - най-вече учите-

ПРОФ. НИКОЛАЙ ДЕНКОВ:

Най-големият проблем след
корупцията е липсата на кадри
Искаме да върнем старата слава
на професионалните гимназии, казва министърът
на образованието и науката

ли, медицински персонал,
икономисти, администра-
ция, този регион ще
продължи да се обезлюдява.

 Но ако във Видин при-
мерно, където има нужда
от медици, се отвори ме-
дицински факултет, кой ще
преподава в него - “летя-
щите холандци”, прихож-
дащи от други вузове? А ка-
чеството на обучението?

- Моята теза - разбира
се, тя може да се оспорва -
е, че в този регион трябва
да се организират водещите
висши училища, да се види
къде има техни филиали и за
какви необходими кадри
липсва висше образование.
Вероятно ще се започне с
“летящи холандци”, но ще се
търсят и специалисти, кои-
то са на място. Трябва да се
инвестира не само в органи-
зацията, която е отговор-
ност на държавата, но и в
координацията между уни-
верситетите. Така че техни-
ческото образование във
Видин и медицинското об-
разование в Плевен да се ко-
ординират с други висши
училища, за да се осигурят
специалистите за съответна-
та област. Това ще помогне
да се привлече и бизнесът.
Той пък след това може да
върне и хора от други обла-
сти, а защо не и от чужбина.
Ако не създадем условията,
това никога няма да се слу-
чи.

 Но данните и на МОН
показват, че дори тези
студенти, които са учили
във филиалите във Видин,
след завършването си бя-
гат от региона към София
или в чужбина, понеже там
просто няма работа за
тях. Какъв е смисълът да
се прави там още едно
висше училище?

- Затова казвам, че тряб-
ва да се започне от висшето
образование за тези длъжно-
сти, за които има работа в
момента. Успоредно с това
трябва да се развият инже-
нерното и професионално-
то гимназиално образова-
ние, защото това са предпо-
ставките за привличане на
бизнеса. Статистиката сочи,
че висшето образование в
региона е в пъти по-малко
спрямо това, което му е не-
обходимо като кадри за
обезпечаване на основните
дейности.

 Не би ли трябвало да
има стимули за бизнеса да
наема млади кадри и дори
да инвестира за тяхното
образование?

- Стимулите за бизнеса
са доста ясно регламентира-

ни. Друг е въпросът, че до-
сега в България те не се
използват пълноценно.
“Тракия икономическа
зона” е пример за това как
при правилно използване на
стимулите може да се раз-
вие много успешен бизнес
клъстър. В света е много до-
бре познат моделът, при
който около образователни
институции се развива биз-
нес - в САЩ, в Холандия и
другаде. Виждал съм тези
примери с очите си. Разви-
ваш образование, което дава
специалистите, а те привли-
чат фирми.

Един пример. Неотдавна
в МОН дойдоха министърът
на икономиката и голяма
немска фирма, която иска да
наеме още специалисти в
България във връзка с бъде-
щия завод за електрически
автомобили. В разговора ин-
веститорите казаха катего-
рично, че за тях е много по-
важно да намерят необходи-
мите им специалисти, откол-
кото сумите, които държа-
вата ще им осигури по Зако-
на за насърчаване на инвес-
тициите. Обсъждахме на
какво ниво специалисти им
трябват, с каква подготовка,
в кои университети биха
могли да бъдат подготвени
и как бихме могли да предо-
ставим средства за това, без
да нарушаваме правилата за
държавна помощ.

Два дни след този инвес-
титор дойде друг - немска
семейна фирма. Тя научила
от първата, че има опция за
подготовка на специалисти.
Вторите говореха конкрет-
но за Ловеч, който е в Севе-
розападния район за плани-
ране.

 Това значи ли, че в Ло-
веч трябва да направим
вуз?

- Не казвам това. Казах
им, че Техническият универ-
ситет в Габрово е наблизо.
И че можем да подсилим
професионалните гимназии
в Ловеч. Това е една от при-
чините, поради които с ми-
нистъра на икономиката сме
в синхрон. Той непрекъсна-
то контактува с фирми и е
установил, че най-големият
проблем в България, освен
корупцията, е намирането
на специалисти, които инте-
ресуват големите инвести-
тори.

 Развитието на про-
фесионалните гимназии е
безспорна необходимост.
Много от тях бяха закри-
ти, други западнаха много.

- Задължително е! Всъщ-
ност, засилваме професио-
налните гимназии много

съществено чрез Плана за
възстановяване и устойчи-
вост. Двадесет и четири про-
фесионални гимназии тряб-
ва да се превърнат в модер-
ни обучителни центрове. Но
само парите не са до-
статъчни. Трябва да е ясно
къде ще се реализират
завършилите по начин, кой-
то ги удовлетворява. Всяка
професионална гимназия би
трябвало да работи със
съответен университет по
профила си, за да се осъще-
стви тази връзка. Това вече
е възможно според Закона
за висшето образование.

 Съвсем накратко за
изследователските универ-
ситети, седем такива одо-
бри кабинетът миналата
седмица. Те ще се финанси-
рат допълнително за наука
с едни 240 млн. лв., което е
много добре, но не се ли
задълбочава по този начин
още повече неравнопоста-
веността с научните ин-
ститути, които са кате-
горично недофинансирани

за научна дейност?
- БАН получава немалка

сума от Плана за възстано-
вяване и устойчивост за
т.нар. иновативни центро-
ве. В същото време акаде-
мията има нужда от
допълнителни средства за
повишаване на заплатите,
които силно изостават от
тези във висшите училища.
Министерството на финан-
сите дава ясни знаци, че
очаква да види как тези
средства ще бъдат свързани
с продуктивността и резул-
татите от научната дейност.
В БАН беше направена до-
ста сериозна реформа във
формирането на работната
заплата. Очаквам разширя-
ване на компонентата,
свързана с качеството на
научната продукция, и
допълнително разширяване
на дейностите в полза на об-
ществото. Това е добра ос-
нова в разговорите с МФ за
следващия бюджет.

На стр. 11



ВТОРНИК

27 ЮЛИ

2021

7

На стр. 9

Докато всички са втренчени
в „Северен поток-2”, украинското
общество продължава да се фашизира

По съвпадение, когато статията беше завършена, дойде новината,
че в Лвов е бил окончателно демонтиран Монументът на бойната слава
на съветските въоръжени сили, издигнат през 1970 г. в памет на победителите
над нацизма във Великата отечествена война. Част от фигурите (отсъстват
от снимките) са преместени в музей, наречен “Територията на терора”...

СНИМКИ ЛВОВСКА МЕСТНА РАДА/CITY-ADM.LVIV.UA

Георги ГЕОРГИЕВ

В дните, когато множество експер-
ти от двете страни на Атлантика
обсъждат разпалено дали Западът
първо предаде, а после продаде Ук-
райна или първо я продаде, а сетне я
предаде със споразумението за “Се-
верен поток-2” между Германия и
САЩ, в самата бивша съветска репуб-
лика продължават да се развиват про-
цеси, които поставят под съмнение
самото й съществуване като цивили-
зовано общество.

На 21 юли редица украински ме-
дии съобщиха, че в град Новомирго-
род, Кировоградска област, на 18 юли,
в Деня на града, на организираното в
рамките на празника състезание по
стрийтбол (игра, подобна на баскет-
бола) се появил детски отбор със за-
помнящото се име... “Хитлеристи”.

Била извикана полиция, отборът
променил името си, с децата била про-
ведена разяснителна беседа, съобща-
ват медиите, но още по-интересен, а

всъщност още по-ужасяващ, е разказът
на кмета на Новомиргород Игор Заба-
жан, който разкрива как се стигнало
до инцидента: “Изясни се, че четири-
ма гимназисти се увличат от ком-
пютърни игри, в които има нацистка
символика, и децата не са видели в
името “Хитлеристи” нищо неприлич-
но, а са искали да направят впечатле-

ние”. Изданието Vesti.ua разказва, че
на спортната площадка бил и бившият
зам.-ръководител на Държавната ин-
спекция по селското стопанство на
Украйна Игор Немировски, родом от
Новомиргород. Бившият чиновник два
пъти чува името “Хитлеристи” и двата
пъти не може да повярва на ушите си.
Децата от другите отбори със смях му
потвърдили, че има такъв тим. “Най-
страшното беше, че тези “Хитлерис-
ти” не вълнуваха никого. Като ще са
“Хитлеристи” да са “Хитлеристи”,
няма проблем. “Страхувам се, че през
април догодина в Новомиргород ще
празнуват рождения ден на Хитлер”,
цитира Vesti.ua Немировски.

В този случай вече няма нищо част-
но. Този случай изглежда като напълно
логичен на фона на националистичес-
ката вакханалия в Украйна, в която на-
ционализмът преминава в шовинизъм,
обилно премесен с неонацизъм. Този
случай показва, че в страната, която в

битността си на Украинска ССР губи
от 8 до 10 милиона от населението си
по време на Втората световна война,
съгласно съвременни украински оцен-
ки, поколението, израснало след 1991
г., има размити представи за граници-
те между доброто и злото по въпроса
за фашизма.

Впрочем, ще бъде лицемерно да се
изненадваме от този инцидент, след
като станахме свидетели как момичета
пълнеха през май 2014 г. коктейли
“Молотов”, с които после бе подпален
Домът на профсъюзите, в него изгоря-
ха над 40 души, несъгласни с новия
ред в Украйна.

Ще бъде двулично сега да ахкаме и
охкаме, след като станахме свидетели
как през същата 2014 г. цели училищ-
ни класове в Западна Украйна подска-
чаха под речитатива “Москаляку на
гиляку” (“Руснака на бесилката”).

С нацисти в леглотоС нацисти в леглотоС нацисти в леглотоС нацисти в леглотоС нацисти в леглото
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Пожарникари се борят с огнената
стихия на италианския остров
Сардиния. Около 1500 човека са
евакуирани, а над 20 000 хектара
земеделска земя, гори, маслинови
насаждения са превърнати в пепел.
Сериозни щети са нанесени върху
ферми и къщи

Поддръжниците на президента Каис Саид изнасят опонент от ислямистката партия
“Ан Нахда”, който бе ранен при сблъсъците в понеделник пред парламента

Гръцките здравни власти обявиха 1553 нови случая на
коронавирус за последното денонощие, както и 8 смъртни
случая, пише “Екатимерини”. Поради тази причина специали-
зираните КОВИД-клиники отново са отворени. Те бяха за-
творени в началото на лятото. Някои наблюдатели прогно-
зират, че през октомври в болниците “ще бъде страшно”.

В съседна Турция заразените с КОВИД-19 надхвърлиха
14 000 души за денонощие. Това е най-високият ръст от май
насам. “Ако не предприемем мерки и ако не се ваксинираме,
може да отнеме много време, за да спрем пандемията,” написа
в “Туитър” здравният министър Фахретин Коча.

Междувременно стана ясно, че японската компания
Shionogi & Co започва клинични тествания с хапчета срещу
вируса. Според изпълнителния директор Исао Тешироги те
трябва да се пият веднъж на ден и неутрализират вируса за
пет дни.

САЩ вървят “в грешната посока”, защото инфекциите се
увеличават сред неваксинираните, предупреди д-р Антъни
Фаучи. По думите му щамът “Делта” поражда скока в райони
с ниска степен на ваксинация.

Над 1600 мирни жители са загинали и 3254 са ранени
през последните шест месеца в резултат на ескалация на
военните действия в Афганистан. Това се казва в съобще-
ние, разпространено от мисията на ООН в Кабул. “Броят
на пострадалите мирни жители в Афганистан през първа-
та половина на 2021 г. е достигнал рекордно ниво, вклю-
чително рязко увеличаване на убийствата и ранените от
май, когато започна изтеглянето на международния кон-
тингент, а талибаните преминаха в настъпление. Това
доведе до ескалация на бойните действия”, се посочва в
съобщението.

Междувременно стана ясно, че талибаните и Кабул мо-
гат да преговарят в началото на август. В рамките на ди-
алога се планира да бъдат съгласувани основните принци-
пи за провеждането на мирни преговори между страните.

Припомняме, че предишният кръг от преговори
продължи два дни в катарската столица Доха, започвайки
на 16 юли. По време на разговорите страните не успяха да
съгласуват общо решение за мирно урегулиране и се дого-
вориха да продължат преговорите по този въпрос.

Рекорден брой мирни
жертви в Афганистан

Отново ръст на
КОВИД-заразените

Тунизийският президент
Каис Саид разпусна Асам-
блеята на народните пред-
ставители (еднокамарния
парламент), обяви премах-
ването на парламентарния
имунитет за всички депута-
ти, оставката на премиера
Хишам Машиши и забрани
пътуванията на всички де-
путати и редица държавни
служители. Според телеви-
зионния канал “Ал Маядин”
парламентът е разпуснат за
срок от 30 дни. Временно
страната ще се оглавява от
друго лице.

Изненадващият ход на
държавния глава дойде след
демонстрации през уикен-
да в редица големи градове
на страната. Участниците
им поискаха разпускане на

Президентът на Тунис
разпусна парламента

Населението подкрепя решението на държавния глава

парламента, смяна на поли-
тическия режим, както и на-
казателно преследване на
виновните за влошаването
на епидемиологичното и
социално-икономическото
положение в републиката.
Междувременно части от
правителствената армия
влязоха в неделя вечерта в
столицата, съобщи още “Ал
Маядин”. Според медията
войските заели позиции в
центъра на града, по-специ-
ално близо до сградата на
парламента и централата на
националната телевизия.

Председателят на парла-
мента и лидер на ислямист-
ката партия “Ан Нахда”
Рашид Гануши призова ту-
низийците да “действат
мирно за възстановяване на

демокрацията”, съобщиха
медиите. Той обяви и стач-
ка пред сградата на парла-
мента. Късно в неделя ве-
черта Гануши и редица де-
путати успяха да влязат в
сградата, след като прези-
дентът Каис Саид обяви
разпускането на висшия за-
конодателен орган. По-
късно обаче въведената в
столицата армия освободи
сградата и блокира нейни-
те входове.

Представители на парти-
ята “Сърцето на Тунис”,
втората с най-много депу-
тати, призоваха за спешно
възобновяване на парламен-
та, за да се избегне допъл-
нително изостряне на кри-
зата. Партията обяви, че
възприема действията на

президента като сериозно
нарушение на конституци-
ята и опит за узурпиране
на властта.

В същото време в неде-
ля вечерта населението из-
рази подкрепа за действия-
та на президента Каис Саид.
В градовете Беджа, Кебели
и Кайруан демонстранти
разбиха или подпалиха
офисите на “Ан Нахда”. В
град Набел хората, които
излязоха да отпразнуват
действията на президента,
се сблъскаха с полицията.
Камъни полетяха към слу-
жителите на реда, които
отвърнаха със сълзотворен
газ. Сблъсъци между про-
тестиращите и полицията
имаше и в други градове на
страната.

СНИМКИ БГНЕС

Кипърският президент
отказа трети мандат

Кипърският президент Никос

Анастасиадис няма да се канди-

датира за трети мандат на из-

борите през 2023 г. Той заяви

това в интервю за вестник “Фи-

лелефтерос”. В края на 2019 г.

парламентът ограничи броя на

президентските мандати до два,

но това решение не засегна първия

мандат на кипърския лидер /2013-

2018 г./. По тази причина Анас-

тасиадис получи право да участ-

ва на следващите избори.

Черен рекорд в САЩ

В САЩ е регистриран нов сед-

мичен максимум от инциденти с

лично оръжие. Миналата седмица

е имало 915 случая, 430 души са

загинали и 1007 са ранени според

изчисленията на NBC. Има рязко

нарастване на този род инциден-

ти през последните години. По-

рано президентът Джо Байдън

предложи редица мерки срещу пра-

вото за притежаване на лично

оръжие, но все още няма напредък

в тази посока.

Наводнения Южна Англия

Домове, пътища и метростан-

ции бяха наводнени в Лондон, а

две столични болници пренасочва-

ха пациентите заради залети ули-

ци, водещи към тях. Гръмотевич-

ни бури и проливни дъждове по-

разиха и южната част на Англия,

пишат местните вестници. Най-

голямо количество дъжд от 41.6

литра на кв.м. падна в столичния

парк “Сейнт Джеймс” в Лондон.

Пожари бушуват
в Гърция

Големи пожари бушуват в

Гърция, а ситуацията е допълни-

телно усложнена от силните ве-

трове, съобщиха местните ме-

дии. Пожар е избухнал край ТЕЦ

близост до Халкида, остров Ев-

бея. С огъня се борят 51 пожар-

никари с 22 коли, 6 самолета и

2 хеликоптера. Евакуира се сели-

щето Гадзия в Южна Гърция,

заради пожар в горска местност.

На мястото са изпратени 37 по-

жарникари с 12 пожарни коли, 2

самолета и 2 хеликоптера.
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Марш на дясната ултранационалистическа партия “Свобода” в Киев на 1 януари т.г. по повод
112-годишнината от рождението на Степан Бандера, смятан за идол на укринските шовинисти

От стр. 7

Ще бъде проява на притворство да
смятаме, че всичко започва сега, след
като пак през онази 2014 г. фашистите
от “Десен сектор” и други неонацистки
банди бяха използвани като таран от
превратаджиите-олигарси и западните
им покровители, за да бъде свалена за-
конната власт и да започне процесът на
трансформацията на Украйна в Анти-
Русия. Процес, който криво-ляво, но
успешно протича, друг въпрос е с какви
последствия за самата Украйна.

Другояче не може и да бъде, след
като от години нацистките прислужни-
ци и самопредложили се на хитлеристи-
те палачи са героизирани и обявявани за
национални икони в Украйна със съдей-
ствието на държавната власт, която в
същото време уж се бори с неонацизма.

И на никого в просветената и циви-
лизованата Европа не му пука, защото
всичко това е срещу Русия. Както писа
по този повод украинският публицист
в изгнание Владимир Скачко: “Просла-
вянето на хитлеровия нацизъм и на ук-
раинските колаборационисти (ОУН,
УПА, техните съвременни неонацист-
ки последователи), които са служили
на Хитлер, а днес възраждат паметта за
него - това е идеологическо и психоло-
гическо оръжие

за изваждането
на украинците от т.нар.

„зона на руското влияние”

При това става дума далеч не само за
известните и в България Степан Бандера
и Роман Шухевич. През май т.г. Върхов-
ната рада включи в списъка на паметните
дати годишнината (115-а) от рождението
на писателя и журналист Улас Самчук.
Яркият колаборационист Самчук е редак-
тор в издавания от нацистите вестник
“Волин”. Политологът от Донецк и пуб-
лицист в РИА “Новости” Владимир Кор-
нилов припомни тогава в своя публика-
ция какви ги е писал избягалият в Канада
след войната Самчук: “Фюрерът на Вели-
когермания с рицарските си войници ни
донесе свободата. Не забравяйте това! (в

С нацисти в леглотоС нацисти в леглотоС нацисти в леглотоС нацисти в леглотоС нацисти в леглото

оригинала с главни букви - бел. В. Корни-
лов). Ние благодарим на фюрера Адолф
Хитлер и победоносните германски вой-
ници, обработвайки с удвоена грижа на-
шата земя”. Посолството на Израел е про-
тестирало срещу величаенето на Самчук
заради неговия антисемитизъм. В публи-
кация от ноември 1941 г. той е писал:
“Там, където се строи украинската държа-
ва, там евреи няма”, припомня Корнилов.

Ден, след като гръмна скандалът в
Новомиргород, стана ясно, че организа-
ционният комитет на Олимпийските
игри в Токио е уволнил режисьора на
игрите Кентаро Кобаяши заради неуме-
стна шега за Холокоста. Ставало въпрос
за негов скеч от далечната 1998 г., в
който Кобаяши казва: “Хайде да играем
на Холокост” и разпръсква изрязани от
хартия фигурки на хора. Така реагират
в Япония, страна с тежко шовинистично
наследство, причинило през войната
смърт и мъка за милиони азиатци. За
някои тази реакция може би е пресиле-
на, но все пак тя е разбираема.

В същото време не може да има
нищо разбираемо във факта, че когато
на 15 юли в Киев бе организиран на-
ционалистически митинг, отпразнуващ
оставката на вътрешния министър Ар-
сен Аваков, той бе оглавен от бившия
ръководител на одеската секция на
“Десен сектор” Сергей Стерненко -
човек, който от четири години не може
да бъде осъден за доказано убийство с
нож, което уж извършил при самоза-
щита. В същото време Стерненко се
превръща във водеща фигура на наци-
оналистическия украински политикум,
редовно държи речи, дава интервюта,
израства пред очите на обществото,
така да се каже.

На същото сборище включване по
телефона е имала и друга персона,
свързана с убийство - Юлия Кузмен-
ко, която

е заподозряна по
делото за убийството

на журналиста Павел Шеремет. На 20
юли се навършиха пет години от него-
вата гибел. Шеремет бе взривен в авто-

мобил в центъра на Киев, а заподозре-
ни за това се оказаха участници в бо-
евете в Донбас от националистически-
те среди. Според депутата Иля Кива от
коалицията “Опозиционна платформа.
За живота” зад убийството стоят наци-
оналисти от печално известния полк
“Азов”, част от Националната гвардия
на Украйна, известен с нацистката си
символика и неприкрития неонацизъм
и расизъм на създателите, командирите
и част от членовете му. Депутатът Кива
директно посочи като поръчители на
убийството върхушката на “Азов” и по-
литическото движение “Национален
корпус” - Андрей Билецки и заместни-
ка му Сергей Коротких. Това е същият
този “Национален корпус”, който ор-
ганизира милитаризирани маршове из
Киев и бе наречен през 2020 г. от
Държавния департамент на САЩ евфе-
мистично “група на омразата”, заедно
с неонацистката организация С14.

Именно представители на тази орга-
низация на 14 юли се изгавриха с памет-
та на убития през април 2015 г. писател,
журналист и общественик Олес Бузина,
който открито подкрепяше тезата за три-
единния руски народ - съставен от укра-
инци, белоруси и руснаци. 14 юли е
рождената дата на убития писател и точ-
но нея тази година избра един от съуча-
стниците в покушението му Сергей Бон-
дар, член на С14. “Днес е рожденият ден
на Бузина. Но той не празнува. Как мис-
лите, защо”, изгаври се във фейсбук Бон-
дар. Този човек може да бъде толкова
циничен и нагъл само, ако е убеден, че
гаврата му ще остане безнаказана. И той
има всички основания за това.

Физическите убийци на Бузина са
установени отдавна. Това са участ-
ниците в крайнодесни групировки
Андрей Медведко и Денис Полиш-
чук. Двамата са си на свобода и си
гледат живота. Особено Медведко,
за когото следствието смята, че е
дръпнал спуска на пистолета. Чо-
векът има собствено кафене, от 2019
г. е член на Съвета за обществен
контрол към Националното антико-
рупционно бюро на Украйна, а в
свободното си време, както пишат

украински медии, подава заявки за
провеждане на марш в чест на СС-
дивизията “Галичина”.

И всичко това пред погледа на укра-
инската власт, без значение дали начело
на държавата е Петро Порошенко или
Владимир Зеленски, чиито политики вече
се сливат. Това неслучайно бездействие
за пореден път потвърждава подозрени-
ето, че украинските власти използват
различните националистически, крайно-
десни и откровено нацистки формиро-
вания за своите политически цели или
още по-лошо, че са зависими от тях и не
смеят да им се противопоставят, за да
не предизвикат нов обществен взрив.

Така или иначе на фона на това,
което виждаме и научаваме само в рам-
ките на последните седмици, е
напълно очевидно, че са

лишени от основание
претенциите на Украйна

да бъде част от Европа, ЕС и НАТО.
Те носят повече заплахи, отколкото
възможности за някакво общо бъдеще.
Нацизмът е като рака. Оставиш ли го
без противодействие, той неизбежно
ще затрие организма. Само допреди
шест-седем години националистите и
нацистите бяха макар и опасна, но все
пак политическа екзотика. Сега, нищо,
че са електорално нищожни, те са в
състояние заради държавната импо-
тентност да задават дневния ред на
обществото, а то не реагира на тяхно-
то предизвикателно поведение.

Докато неонацистите задават днев-
ния ред на украинското общество, ин-
теграцията на страната в Европа не би
трябвало да бъде дори мислима за ев-
ропейските й партньори, колкото и
меркантилни да са техните дългосроч-
ни цели.

Украйна си ляга с нацисти и от тази
връзка се ражда монстър, който пред-
вид напрегнатата международна ситу-
ация може да подпали първо самата
страна, а после и целия регион, който
е прекалено близко до нас. Поради това
въпросът не е само вътрешен за тази
страна.
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Многопластовата Сицилия
Островът предлага „представление” за всеки етап от живота си

Писателят от миналия век Джезуалдо
Буфалино описва Сицилия като “остров
в множествено число”, който страда, за
добро или за лошо, от “излишък на иден-
тичност”. “Сицилиите са много, не мога
да ги изброя. Тук е зелената Сицилия на
рожковите (местни растения - бел. авт.),
бялата на солниците, жълтата на сярата,
светложълтата на меда, пурпурната на
лавата. Има я и онази “благоразположе-
на” Сицилия, с мек характер, до степен
да изглежда глупава понякога; “опитна-
та” Сицилия, която е хитра, посветена в
най-утилитарните практики на насилие и
измами. Има я и мързелива, и забързана
Сицилия; тази, която е изтощена от тре-
вожността на ежедневието; но и тази,
която живее сякаш по карнавален сцена-
рий”, описва авторът родния край.

Хилядолетна памет

Сицилия е сурова и същевременно
красива и приласкаваща земя; хранилище
на наследството, завещано от велики
империи и култури; родина на италиан-
ската мафия; център на литературата и
изкуството и още много други. Сицилия
има костюм и представление за всеки
етап от живота си - финикийско владе-
ние, гръцка колония, първата провинция
на Римската империя и известна още като
“житницата на Рим”; търпи арабско вли-
яние и попада под византийско управле-
ние. Дава петима папи на светата Римо-
католическа църква - св. Агатон, св. Лъв
II, Конон, св. Серджо I, който първи раз-
порежда папите да бъдат погребвани в
храма “Св. Петър” и Стефано III. Сици-
лия ражда големите имена на италиан-
ската литература като Луиджи Пиранде-
ло, Джовани Верга, Джузепе Томази,
Леонардо Шаша. Луиджи Пирандело e
Нобелов лауреат за литература през
1934г., a перото на Джузепе Томази дава
живот на “Гепардът”, увековечен и във
филма на Лукино Висконти под същото
име награден със “Златна палма” на фе-
стивала в Кан през 1963г. Във филма
участва големият актьорски състав Бърт
Ланкастър, Клаудия Кардинале и Ален
Делон. Тук са родени и  журналистите,
които се впуснаха в упорита борба сре-
щу мафията и заплатиха за това с живота
си - Джузепе “Беппе” Алфано, Козимо
Кристина, Мауро де Мауро, Джузепе
Фава, Марио Франчезе, Джовани Спам-
пинато.

Сицилия се помества и в аналите на
Втората световна война, като става по-
известна с десанта на нейна територия.
През нощта между 9 и 10 юли 1943 г.
британските и американските  съюзниче-
ски сили се приземяват на плажовете на
Сицилия, все още контролирани от сили-
те на Оста. Десантът в Сицилия е втора-
та най-впечатляваща настъпателна опе-
рация след тази в Нормандия, организи-
рана от съюзниците през Втората све-
товна война.

Днес популярността и се изразява

основно в три направления: като турис-
тическа дестинация; икономическа и со-
циална деградация; вътрешна миграция и
проблеми с емигрантите от Африка. Ще
се спра основно на първото, защото дру-
гите две са комплексни и биха изискали
отделен анализ.

КОВИД-туризъм

Летните месеци дават надеждата за
възраждане на туризма. Хиляди заети в
туристическия бранш очакват с нетърпе-
ние и възбуда новите потоци от туристи.
Въпреки все още върлуващият коронави-
рус, хората са жадни за приключения и
почивки в чужбина и внимателно подби-
рат желаните дестинации. Туристически-
ят сезон отваря врати и в Сицилия. Ита-
лианското правителство посрещна юни
месец с облекчаващи мерки за пътуващи-
те в Италия. Достатъчно бе представяне-
то на сертификат за ваксинация или от-
рицателен PCR/антигенен тест, направен
до 48 часа преди влизането в страната и
voila: не подлежиш на задължителна 10-
дневна карантина.

И все пак хората в Италия са все още
твърде предпазливи и скептични. Всички
масово се ваксинират, като с приоритет
са възрастните хора. В Сицилия хората
ходеха със защитни маски на открито по
улиците и дори в собствените си автомо-
били, въпреки високите летни темпера-
тури. Ако влезеш в магазин без маска,
веднага ти се прави забележка да си я
сложиш. Няма да забравя погледа, който
съпровождаше предупреждението - осъ-
дителен и същевременно тревожен. На

твърде различни едни от други, така и
зоните в Сицилия се различават много
помежду си. Разположенa на югоизточ-
ния бряг на острова, Сиракуза има
хилядолетна история. Тя се нарежда
сред най-големите метрополии на ан-
тичната епоха, съревновавала се по
мощ и богатство с Атина, която на-
празно се опитвала да я покори. Тя е
родината на математика Архимед и
също така важно пристанище. През
2005 г. Сиракуза е включена в списъка
на ЮНЕСКО като обект на световно-
то наследство.

Но днес реалността в Сиракуза е

тектура от времето на Фридрих II.
Таормина е сред перлите на Сици-

лия. Малко, цветно и романтично град-
че, разположено на хълм на 206 м
надморска височина, заключено между
скалите и морето с вулкана Етна на
заден план. Таормина е в пълен кон-
траст със Сиракуза. Градчето носи
изключително позитивно настроение и
е заредено с духа на популярен тури-
стически център. Привлекателността
на Таормина се изразява основно в
невероятните гледки, които предлага
към Етна и залива. Най-посещаваните
места са Изола Бела: малко островче,
което се свързва с Таормина посред-
ством пясъчно-камениста ивица и Ан-
тичният театър на Таормина. Посети-
телите на това сицилианско райско
кътче посещават Изола Бела основно
за плажуване, но комплексът предлага
и красив парк в бароков стил, в който
туристите могат да се разходят. За
съжаление паркът беше затворен за
туристи заради коронавируса. Изклю-
чително впечатляващ е Античният те-
атър на Таормина, вторият по големи-
на театър след този в Сиракуза. Той е
вкопан в скала, а сцената предлага
спираща дъха гледка към Йонийско
море и Етна. И е с максимален диа-
метър около 109 метра и височина
около 20 метра. Капацитетът му е 4500
места. Посетих театъра рано сутрин-
та, когато слънцето все още не е твърде
силно и няма много посетители. Ма-
щабът на театъра е впечатляващ. По
своята конструкция и разположение
прилича изключително много на Ан-
тичния театър в Пловдив, който обаче
е изграден от мрамор. И, разбира се,
при него липсват вулкана и морето за
фон. Докато седях и се наслаждавах
на гледката, се почувствах у дома: все
едно се бях пренесла в Пловдив.

Заради изригването на Етна на
връщане полетът ни беше отложен.
Улиците са покрити с черна пепел и
сажди, а Катания има похлупак от
смог и изпарения. Показаха ни снимки
на резултати от изригването на вулка-
на: големи късове вулканична скала,
стоварени върху къщи и автомобили,
дебели пластове вулканична прах, ко-
ято трябва да се измита много внима-
телно, защото иначе надрасква
повърхностите. Има и канал в Ютюб,
който предава на живо активността на
вулкана и самите изригвания.

Напуснах Сицилия с усещането, че
наистина е многопластова, с безброй
лица и идентичности.

Елиана ИВАНОВА

СНИМКА АВТОРКАТА

Античният театър в Таормина. На заден план вдясно е вулканът Етна

плажа в Изола Бела дори ми бе направе-
на забележка, че трябва да си постеля
хавлията на 1,5 метра дистанция. След
като малкият плаж започна да се пълни с
хора, същата синьора, която ми направи
забележката и бе на възраст между 45 и
50 години, си събра нещата и си тръгна.
Това бе наистина показателен пример за
отношението и за страха, който катего-
рично отказва да напусне сицилианци.
При част от по-младите се наблюдаваше
липса на тази тревожност и дори имаше
раздразнение по повод на ограничител-
ните мерки. Но въпреки смесените чув-
ства хората чинно и без да се оплакват
следваха наложените мерки. Те са се
превърнали в неразделна част от ежедне-
вието на италианеца.

Помръкналата Сиракуза
и перлата Таормина

По време на краткия ми престой в
Сицилия успях да посетя Сиракуза и
Таормина. Както в континенталната
част на Италия всяка зона и град са

доста различна. Градът определено е
загубил някогашната си бляскава об-
вивка. Правят впечатление мръсните
улици и полуразрушените сгради, как-
то и съмнителни лица, които се раз-
хождат по улиците. Най-привлекател-
но място за разходка е Ортиджа. Това
е старата част на Сиракуза, малък ос-
тров, който се свързва с града посред-
ством 2 моста. Разположението на
Ортиджа логично го превръща в добре
укрепена крепост. Самият комплекс е
съставен от малки тесни павирани
улички, по които са разположени кит-
ни ресторанти и кафенета. При влиза-
нето на острова може да се посети
“пазар”, който представлява сергии със
собственици емигранти. Те предлагат
най-различни джунджурийки, шапки и
сувенири, които туристите алчно ку-
пуват. Впечатление прави площадът на
Дуомо и сградата на Катедралата.
Замъкът Маниаче, който е разположен
точно на ръба на пристанището, е
невероятен пример за военната архи-

Изглед към Изола бела
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Перфоратор срещу
валидатор
От билета до кредитната карта или накъде
върви таксуването в столичния градски транспорт

Лесно беше, когато във всяко транс-
портно средство в София се качвахме с
обикновен хартиен билет, щракахме го
в перфоратора и отпадаха всякакви
съмнения за редовността ни като пътни-
ци. Времената обаче се промениха, мо-
дернизацията влезе дори и в обществе-
ния транспорт на столицата. Вече има
няколко начина да се заплати превозен
документ. За едни нововъведенията са
улеснение, за други - каша. Консервато-
рите още ползват добрата стара хартия,
останалите се доверяват на електронно-
то таксуване.

Какви са вариантите за потвърждава-
не на редовността на пътника преди
пълното и дългоочаквано въвеждане в ек-
сплоатация на всички възможности от
интегрираната автоматизирана система
за електронно таксуване? Онази систе-
ма, която струва на общината над 80
милиона лева, но все още не е напълно
изградена, няма очертана тарифна поли-
тика и не се знае колко в крайна сметка
ще струва возенето в автобус.

Първият вариант си остава хартие-
ният билет. Единичният все още струва
1,60 лв. и с него се возим колкото време
и на каквото разстояние искаме в едно
наземно транспортно средство след про-
дупчване в перфоратор. По-евтино изли-
зат картите с 10 талона, купени наведнъж
- по 1,20 лв. на пътуване. В метрото
цените са същите, на хартия обаче е само
документът за еднократно пътуване, кой-
то се валидира с баркод. Десет талона се
зареждат само в метрото на пластмасова
карта и се отчитат при валидиране.

С хартията - дотук. Следват много
видове абонаментни карти на електро-
нен носител, като те могат да са персо-
нализирани и да излизат по-евтино, и не-

Най-големият проблем след корупцията е липсата на кадри

Деси ВЕЛЕВА

От стр. 11

 Навремето и Тодор
Живков издигна лозунга “На-
уката - непосредствена про-
изводителна сила”. Шегата
настрана, но не може от
науката да се искат само
приложни резултати. По-
дробният международен
одит, на който БАН сама
се подложи през 2009 г. -
единствена в България, по-
каза недофинансиране за
фундаменталната наука, в
която нашата академия
стои много високо в меж-
дународните класации. Това
не го ценим. БАН в прякото
финансиране от страна на

държавата изостава неимо-
верно спрямо сродните на-
учни центрове в Европа. А
никъде по света няма при-
ложни резултати за ефек-
тивно ползване повече от
година-две, ако те не се ба-
зират на постижения във
фундаменталната наука.

- Напълно съм съгласен.
За това има предвидени сред-
ства за центровете за върхо-
ви постижения и за компе-
тентност в оперативната про-
грама за научни изследвания
и иновации. Те ще бъдат под-
крепени именно за развитие
на научна дейност - както
фундаментална, така и при-
ложна. Всеки от тях, както и

изследователските универси-
тети, трябва да си подготви
програма за развитие. В тези
центрове БАН има водещо
участие. Освен това със си-
гурност трябва да се увеличи
бюджетът на Фонда за науч-
ни изследвания. С министъра
на финансите сме говорили,
че за него трябва да бъде за-
ложен по-голям бюджет, а не
в хода на годината да се очак-
ват допълнителни средства,
които не е сигурно дали ще
се получат или не. Национал-
ните научни програми също
трябва да се променят: с по-
малко участници, но с много
по-ясен фокус, така че отно-
во да комбинират фундамен-

тални и приложни изследва-
ния. И остава един голям
въпрос - как ще се развие
Селскостопанската академия
като част от цялостната сис-
тема на науката в България.
Тук водещо трябва да бъде
Министерството на земеде-
лието и храните.

 Имам и един “ерети-
чен” въпрос: кога частните
университети ще започнат
да се подчиняват на закона
наравно с държавните, за-
щото те сега са във всичко
извън всякакви изисквания за
прием, за необходим щат, за
специалности и т.н., но дип-
ломите им се признават ед-
накво от държавата?

СНИМКИ МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

персонализирани - по-скъпи. Онези, кои-
то не са със снимка и име, могат да се
ползват от различни хора. Дневната е 4
лева, тридневната - 10 лева, месечната за
една линия наземен транспорт - 28 лева,
тримесечната - 156 лева, а шестмесечна-
та - 306 лева. Персонализираните са в
повече варианти - наземните за една ли-
ния и за метро за един месец са 43 лева.
Има и годишна карта за всички линии на
цена от 365 лева. 17 вида са картите с
преференции за ученици, 7 вида - за хора
с увреждания, 7 вида - за пенсионери.

Всичко дотук може да отпадне, когато
изцяло се внедри появилата се преди три
месеца пластмасова карта, наречена “Со-
фия сити карт”. Тя е част от новата еле-
ктронна тикет система и се купува он-
лайн през нов уеб портал. Първо се изи-
сква регистрация, после се прави заявка и
едва след това се взема от пункт за про-
дажба на Центъра на градска мобилност.
Картата ще се появи в профила в прило-
жението и там може да се зарежда и пла-
ща онлайн. Порталът обаче не обработва
досегашните сини смарт карти.

По стара българска традиция издава-
нето на тези карти в началото забуксува.
Оказа се, че само в 24 пункта може да се
получат пластиките. Докато едни столи-
чани обикалят от будка на будка, други
се редят на опашки наред с всички кли-
енти, които чакат за друга услуга. Често
след 30-минутно чакане се оказва, че

точно този пункт не издава карти...
Карта за еднократно пътуване за мет-

рото и наземния транспорт от 1,60 лв.
може да се купи и онлайн през приложе-
нието MPASS. То също изисква регистра-
ция, след което се избира една от възмож-
ностите - дневна карта, карта за еднократ-
но пътуване с метро и карта за еднократ-
но пътуване с наземен транспорт. След
това се подбира начинът на плащане и
след потвърждение се получава превоз-
ния документ със защитен QR код на
личния телефон. Електронният билет важи
в рамките на деня на купуването му и има
валидност от 90 минути, които започват
да текат след валидирането му в превоз-
ното средство или на бариерата на мет-
рото. Жалбите и за този вид услуга не са
малко - най-често има проблем с валиди-
рането на получения код.

Най-новата услуга на ЦГМ PAY-AS-
YOU-GO е с директно плащане с кредит-
на или дебитна карта “Виза” или
“Мастъркард”, които се валидират без-
контактно на всички електронни устрой-
ства в градския транспорт. Тегленето на
парите от направеното пътуване се
извършва на следващия ден, като всички
валидации за деня се сумират и от кар-
тата се извършва еднократно плащане за
цялата натрупана сума. При проверка от
контрольор картата се доближава до не-
говото устройство, което трябва да от-
чете валидацията. Не е възможно обаче
с една карта да се плати пътуване на
двама или повече човека.

Фалове имаше и при тази система.
Много хора се оплакаха, че независимо
от броя на пътуванията на ден не им се
изтеглят 4 лева, колкото струва една днев-
на карта, а всяко пътуване се отчита от-
делно и се пресмята по 1,60 лв. Така се
натрупват по-големи сметки от очаквано-
то. Според някои пътници пари се теглят
от картата дори и след доближаването й
до устройството на контрольора. Най-

масовото недоволство е от хора, чиито
карти се обявяват за невалидни и не се
приемат от валидаторите. Близо два месе-
ца бяха нужни на общината, за да отчете
пропуските и наскоро се прие въвеждане-
то на еднодневна карта с агрегация. Това
ще рече, че вече всички плащания, които
пътникът е направил с банковата си карта
до полунощ на съответния ден, се офор-
мят като еднодневна карта за всички ли-
нии - т.е. вече ще плаща по 4 лева на ден
независимо от пътуванията.

Столичани все още имат избор как да
плащат пътуванията си и простият харти-
ен билет не е пенсиониран напълно. Мно-
зина приемат новите технологии с отпор,
особено когато те са свързани с неуспеш-
но въвеждане, пропуски и грешки в систе-
мата. Най-парадоксалното е, че модерни-
те устройства и начини за валидиране не
се възприемат еднозначно и от шофьори,
ватмани, продавачи в пунктовете на ЦГМ.
Те вече са установили дефицитите им и
затова пътниците често участват в следни-
те разговори и коментари:

“- Служителката на гишето ми вика:
- Защо купувате билети през тая сис-

тема, като не работи? Иначе таксуването
става на момента. Там грешка няма!”

“- Устройствата в превозните сред-
ства не четат QR кода. Закупих го в
трамвай и дори след 20 минути не го
разчете. След като не беше валидиран,
опитах същия код в автобус. Шофь-
орът учтиво ми каза, че не работят тия
онлайн глупости.”

“- На метростанция “Сливница”
днес в 12,30 часа за пореден път ске-
нерите не реагираха на QR кода и про-
давачката не искаше да отвори “врата-
та”, въпреки че й представих билета.
Даде ми акъл следващия път да купя от
нея обикновен билет.”

След като самите служители не вяр-
ват в нововъведенията, как общината
очаква пътниците да им се доверят?

Всъщност, имаме вид дис-
криминация на държавните
вузове, нарушаване на всякак-
ва конкуренция и пълна сло-
бодия на частните.

- Въпросът е много важен.
Той е тема за много по-широк
разговор. Той трябва да започ-
не оттам каква е ролята на
инвестициите в образование-
то и как се сравняват инвести-
циите в държавните висши
училища спрямо тези в част-
ните, какви са ефективността
и възвръщаемостта от тези ин-
вестиции. Ако имаме ми-
нистър на финансите и ми-
нистър на икономиката като
сегашните, с тях този въпрос
може да се отвори.
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Юлияна КАРААТАНАСОВА

Ново име изгрява
на оперния небосклон
Италианското сопрано с български произход Кристин Арсенова
дебютира като Виолета в „Травиата” на Верди

СНИМКA РОСЕН ДОНЕВ

“Травиата” е класическа постанов-
ка на Кузман Попов, с която Варнен-
ската опера на 22 юли, в рамките на
“Опера в Летния театър”, даде възмож-
ност на една млада, обещаваща и мно-
го талантлива певица да направи своя
дебют като Виолета - роля, пробен
камък за сопраните. Предложението
към израсналата в Италия Кристин
Арсенова идва след поредния успешен
международен вокален конкурс в Бо-
лоня през 2019 г., когато тя печели
адмирациите на журито и получава
първа награда и специална награда от
директорката на Варненската опера
Даниела Димова - участие в спектакъл.
Моментът настъпва тази година под
диригентството на маестро Григор
Паликаров.

Италианското сопрано с български
произход Кристин Арсенова е само на
26 години, родена е във Верона и
завършва оперно пеене в Музикалния
институт “Mater Sanremo”. Работила е
две години в E. F. Dall’Abaco в класа
на проф. Паола Форнасари-Пати. Уча-
ствала е в майсторски клас на Ренато
Брузон и в конкурса “Citte di Garda”,
в който печели първа награда. Вече
има няколко малки роли на сцената:
Микаела в “Кармен” на Бизе и Сузана
в “Сватбата на Фигаро” на Моцарт,
които изпълнява на музикалния фести-
вал “Тори дел Бенако”. Във Верона

дебютира като Церлина в “Дон Жуан”
на Моцарт и като Мадмоазел Жувено
в “Адриана Лекуврьор” от Чилеа.
Кристин Арсенова стига до финала на
международния конкурс “Riccardo
Zandonai” в Рива дел Гарда през
2019 г. Усъвършенства белкантовия
си репертоар в майсторския клас на
Бруно де Симоне. През септември
2019 г. е сред участниците в XIX меж-
дународен майсторски клас в София
на Райна Кабаиванска. Кристин Ар-
сенова активно сътрудничи на фонда-
ция “Павароти”, като през 2020 г.
участва в концерта “Pavarotti &
Friends”, по повод 13-а годишнина от
смъртта на великия тенор. Пее в лет-
ните концерти на къщата музей “Па-
вароти” - Buongiorno a Casa Pavarotti.
От 2020 г. участва в Болонския опе-
рен фестивал.

С голямо очакване от страна на
публиката бе придружено началото на
“Травиата” в Летния театър във Варна
на 22 юли. Оркестровото въведение
бе изпълнено грациозно, премерено,
без сладникав привкус и излияния.
Последвалото светско празненство с
участието на солисти, хор, балет и
оркестър, с малко неубедителен син-
хрон в хора, бе близо до очаквания
“уау ефект” в “Наздравицата”. Яркото
доминиране на тенора Иван Момиров
като Алфред с дълга кантилена в него-
вата партия остави на втори план
Кристин Арсенова в последвалия дует.
Кокетната капризна мелодия на сопра-
новата партия с богати украшения бе

напълно покрита гласово, но като ак-
тьорска игра образът на обиграна кур-
тизанка, умело флиртуваща с мъжете,
не се отдаде на младата певица в първо-
то действие. Повече самочувствие и
женственост биха подсилили присъ-
ствието й най-вече в голямата ария в
края на действието, за придаване на
повече блясък и жизненост на музика-
та. Затова пък от второ действие до
края на спектакъла Арсенова сякаш бе
друг артист - изцяло в свои води като
влюбена всеотдайна жена, благородна
и готова на саможертва. Пролича
задълбочената работа с нотния текст
на младата певица, която има безу-
пречна гласова техника, култура на
звукоизвличане и фразировка, емоцио-
налност и музикална интелигентност -
важни показатели за перспективата в
развитието на един млад талант. В
голямата сцена между Виолета и Жорж
Жермон тя показа дълбоко психоло-
гично осмисляне на образа, артистич-
но присъствие, което завладя сцената
и публиката. Внимателното колегиал-
но партньорство на Свилен Николов с
благородно присъствие и стабилно
вокално представяне, особено в голя-
мата ария на Жермон, създаде баланс
и комфорт на младата певица да изяви
най-ярките си вокални умения и арти-
стична свобода. Неочаквано проник-
новен образ тя изгради във финалното,
трето действие. В голямата ария на
Виолета Кристин Арсенова развълну-
ва слушателите с искреното преживя-
ване и внушение на скръб и неизбеж-
ност. Чистота на интонацията, крис-
тална дикция, безупречни височини и
овладяна кантилена, допълнени с убе-
дително артистична интерпретация на
образа предвещават една “съвременна
Виолета” на оперната сцена, която
тепърва ще приема овациите на пуб-
ликата.

В постановката тенорът Иван Мо-
миров като Алфред изпълни образа с
много страст и вокален блясък. Но не
във всички моменти на спектакъла
преекспонирането на емоциите е под-
ходящо, особено в дуетите със сопра-
ното, където малко повече мекота и
звуков баланс биха били по-адекватни
на Вердиевата партитура. Малките
роли бяха изпълнени на ниво от Лиля-
на Кондова - Флора, Галина Великова
- Анина, Христо Ганевски - Гастон,
Гео Чобанов - Барон Дюфол, Людмил
Петров - Маркиз д’Обини, Петър Пе-
тров - Доктор Гренвил, и др. Балетна-
та сцена с испанските танци във вто-
рото действие внесе очаквания коло-
рит в спектакъла с доброто танцово
изпълнение. Оркестърът, умело ръко-
воден от маестро Григор Паликаров,
освен съпровождаща функция, се
разгърна симфонично на определени
възлови места в партитурата.

“Травиата” на Варненската опера -
втората творба от “Верди Хеттрик”
по повод 120 години от смъртта на
композитора, е спектакъл, който заслу-
жава вниманието на публиката. Крис-
тин Арсенова е певица, която безспор-
но има бъдеще на световните сцени.
Пожелаваме й творческо дълголетие и
много успехи с ролята на Виолета.

Весела Казакова и Мина
Милева начело на журито
на „Венециански дни”

Троен “удар в десетката” само за

три години на българския женски

кинодует Мина Милева и Весела Ка-

закова. Дебютният им игрален филм

“Котка в стената” започна от кон-

курса в Локарно през 2019 г. и през

2020 г. спечели наградата за най-добър

български игрален филм на “София

филм фест”. Само преди седмица

новият им филм “Жените наистина

плачат” участва с успех в конкурсна-

та програма “Особен поглед” в Кан,

а преди дни световната филмова

общност научи, че те са поканени да

оглавят престижната програма “Ве-

нециански дни” на най-стария кино-

фестивал в света. Българската пре-

миера на “Жените наистина плачат”

ще се състои в септемврийското

издание на 25-я “София филм фест”,

научи ДУМА от Светлана Дамянова

от “Арт фест”.

Празничен концерт
във Варна за Деня
на освобождението

По традиция за Деня на осво-

бождението на Варна от османско

владичество Държавната опера в

морската столица поднася празни-

чен концерт край фонтана на пло-

щад “Независимост”. Тази година

на 27 юли от 20.30 ч. оркестъра на

оперния театър ще дирижира мае-

стро Стефан Бояджиев. Ще се изя-

вят солистите Димитринка Райче-

ва (сопран), Жана Костова (сопран),

Розалия Желязкова (сопран), Миха-

ела Берова (мецосопран), Борис Та-

сков (тенор), Венцеслав Анастасов

(баритон), Божидар Бенев (цигулка)

и Радостин Златинов (кларинет). В

програмата са включени арии, дуе-

ти, ансамбли и пиеси от П. Хаджи-

ев, Дворжак, Верди, Калман, Вебер,

Сен-Санс и други. Концертът се

осъществява с финансовата подкре-

па на Община Варна.

СНИМКА ДО - ВАРНА

Маестро Стефан Бояджиев

СНИМКА “СОФИЯ ФИЛМ ФЕСТ”



Цветът на косата обикновено определя гъстотата й,

а на челното място са хора с естествено руси коси.

43-годишна учителка е първата жена в света, която

се спуска с дървена бъчва по Ниагарския водопад.
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ÔÂ‚Ó‰‡˜

НА ТОЗИ ДЕН СА РОДЕНИ

ŒÚ ‰‚‡ ÔÓ·ÎÂÏ‡ ‚ËÌ‡„Ë ËÁ·Ë-
‡Ï ÚÓÁË, ÍÓÈÚÓ Â ÔÓ-‚ËÒÓÍ ËÎË
ÔÓ-·Ó„‡Ú....

В Япония продължава из-
мерването на радиационния
фон около атомната електроцен-
трала във Фукушима, като за
целта специалисти от универси-
тета на Джорджия използват
змии, съобщиха от вуза. Идеята
за употребата на влечуги в про-
учването е на американски екс-
перти. Подбрани са змии, как-
вито в Япония има в изобилие.
Тези влечуги се улавят лесно и
се придвижват на кратки разсто-
яния, което позволява да се из-
следват конкретни зони на
замърсяване.

Специалистите са оборудва-
ли змиите със сензори, събира-
щи информация за водата и поч-
вата, по които се движат влечу-
гите, както и с джипиес. Изсле-
дователите също така са анали-
зирали праха и мръсотията, ко-
ито се отлагат по люспите на
безногите асистенти.

В направеното пилотно про-
учване са участвали девет змии.
С тяхна помощ изследователите
са идентифицирали над 1700
зони, в които се налагат подроб-
ни анализи.

Оригиналната експозиция
“Образцов дом” е интимно
завръщане към корените на до-
кументалния фотограф Ясен
Григоров, твърдят познавачи.
Илюстрирайки ефектите от
дългогодишната сложна социал-
но-политическа ситуация в
България, авторът се изправя
срещу чувствата си на антипа-
тия към родната си страна през
обектива на документалист,
завръщащ се към среда, изпълне-
на със спомени от детството.

Фотографът напуска Бълга-
рия с всеобхватно чувство на не-

„Образцов дом” ни
връща към корените

Поредицата е представена
в множество онлайн изложби,
печели и престижни награди

Изложбата на документалния фотограф
Ясен Григоров за първи път гостува в България

По предложение на германски бизнесмен бившият френски самоле-
тоносач “Фош” може да бъде превърнат в единствен по рода си луксозен
хотелски комплекс. Проектът предвижда на мостика на кораба да има
игрище за голф с девет дупки, което може да се трансформира в покрита
ски писта с изкуствен сняг, където да се практикуват зимни спортове
през най-студените месеци на годината.

“Фош” е купен от Бразилия през 2000 г., а след това е продаден на търг
на турски търговец на старо желязо срещу 1,6 милиона долара. Но наряз-
ването му на парчета се оказа проблемно от екологична гледна точка,
съобщи “Би Еф Ем бизнес”. Засега 265-метровият военен кораб е блоки-
ран в Бразилия, а транспортирането му до Турция е предвидено за края
на годината. Той трябва да бъде изтеглен на буксир до Денизджилик,
където да се нареже, за да се продадат неговите 24 000 тона стомана.

Някои бивши членове на екипажа на кораба години наред напразно
се опитваха да го спасят, за да го превърнат в музей. А сега Удо Щерн
търси инвеститори, които да финансират проекта. Планът му е плаващи-
ят хотел да бъде закотвен в относително спокойните води на Черно
море. Под помещенията на екипажа, в хангар от 13 800 квадратни метра,
бизнесменът иска да има концертна зала, казино, киносалони, барове и
ресторанти. 55-те офицерски кабини ще бъдат превърнати в стаи. Хели-
коптери и летящи таксита ще могат да ползват платформи за кацане, за
да докарват клиентите.

Последната дума обаче има Франция. Продавайки кораба на Бразилия,
Париж е включил клауза, според която “Фош” може да се препродаде само
за скрап, но не и да бъде обновен и отново върнат на военна служба.

В рамките на фести-
вала Solar Summer, кой-
то ще превземе Бургас
от 13 до 15 август, ор-
ганизират 6-часово пар-
ти на остров Света
Анастасия. Точно в 15
часа в събота, 14 ав-
густ, зад специално из-
градения пулт върху
вулканичните скали ще
застанат Ернан Ката-
нео (Hernan Cattaneo) и
Любо Урсини (Liubo
Ursiny) за техния спе-
циален b2b сет.

Островът, за който
се разказват десетки ле-
генди, ще се превърне в
парти дестинация до

Експерти от университета
на Сидни, Австралия, преду-
преждават, че сензорните ек-
рани са пред изчезване заради
липсата на ресурси, съобщи
сайтът на учебното заведение.

Проблемът се крие в ин-
дия - прозрачен метал с елект-
ропроводими свойства, който
е основният ресурс, използван
в производството на сензорни
екрани и слънчеви батерии.
Той обаче не е възобновяем и
рядко се среща в природата.
Освен това на практика цяло-
то налично количество индий
в света е страничен продукт от добива
на цинк, чието потребление намалява. В
същото време търсенето на сензорни
екрани и панели постоянно се увелича-
ва, което в бъдеще може да влоши недо-

Използват змии
за измерване
на радиацията

удовлетвореност през 2017 г., за
да преследва своя занаят и кари-
ера в Лондон. През последните
четири лета срещите му с раз-
лични хора от цял свят и от всич-
ки прослойки го вдъхновяват да
преосмисли и упрекне чувство-
то си на срам и предубеждения-
та си около обществото, в което
е израснал. Авторът се завръща
в регионите, където последиците
от социално-политическия кли-
мат, от който бяга преди години,
се усещат най-силно.

Поредицата “Образцов дом”
е най-изявената творба на Ясен

Григоров до момента, спечели-
ла престижни награди и участ-
вала в множество онлайн излож-
би, както и в експозицията на
випуск 2020 BA Photography на
Уестминстърския университет
по улиците на Лондон, включи-
телно и в националната билборд
кампания, представяща най-доб-
рите творби на фотографския
талант за изминалата година.

Освен да се представи за
първи път пред българската
публика, триседмичната излож-
ба има за цел да стимулира дис-
кусии и да задава въпроси на

своите гости. Експозицията
може да се разгледа до 10 ав-
густ на бул. “Янко Сакъзов” 17.

Шестчасово парти
организират на остров
Света Анастасия

21 часа. А с всеки би-
лет за ексклузивното
събитие е включен и
транспорт с кораб от
пристанище Бургас.
Точно 400 човека ще
имат възможност да се
сдобият с пропуск за
първото подобно парти
у нас, а цената му е 100
лева.

Специални барове ще
обслужват посетителите
не само на Света Анас-
тасия, но и на корабчето,
което ще превози желае-
щите на два курса, като
тръгва от пристанище
Бургас съответно в 12 и
в 14 часа.

Сензорните екрани са пред изчезване

Искат да превърнат самолетоносача „Фош” в луксозен хотел

Самолетоносачът “Фош”
е поел за първи път
по вода през 1963 г.

стига на индий.
Експертите вече работят над създа-

ването на алтернативни материали, за
да предотвратят изчезването на сензор-
ните екрани.

Търсят се алтернативи
за производството на тъч панели

Влечугите в Япония
са в изобилие
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Днес ще бъде слънчево. Ще духа слаб, предимно източен

вятър. Затоплянето ще продължи и преобладаващите

максимални температури ще са между 32 и 38 градуса.

Над Черноморието ще бъде слънчево. Ще духа бриз. Макси-

малните температури ще са между 28 и 31 градуса. Темпе-

ратурата на морската вода е около 26 градуса. Вълнение-

то на морето ще бъде 1-2 бала. След обяд над масивите от

Югозападна България ще се развие незначителна купеста

облачност.

НИМХ/БТА

ВИДИН

37c

СОФИЯ

34c

САНДАНСКИ

38c

ПЛЕВЕН

36c

РУСЕ

36c

ПЛОВДИВ

37c

ВАРНА

31c

БУРГАС

30c

СЪБОТАСРЯДА ЧЕТВЪРТЪК ПЕТЪКДНЕС НЕДЕЛЯ

ТЕЛЕЦ

Потърсете свой начин
да си починете, като се
освободите от нато-
варващи мисли и обно-
вите силите си.

ОВЕН

Многото задачи, които
предвиждате, ще отне-
мат от времето ви за
отдих ,  но  няма да
съжалявате.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Като отговор на про-
явената ви загриже-
ност към проблемите
на околните ще после-
два придобивка за вас.

22 май - 21 юни

РАК

Ще съберете сили, с
които да продължите
напред, но направете
нещо специално ,  от
което се нуждаете.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Следвайте намерения-
та си и ще успявате.
Старателно се подгот-
вете за предстоящата
си среща.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Вземайки сами решения
и работейки за изпълне-
нието им, ще заявите
претенциите си  към
подчинените.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Ще задълбочите инте-
ресите си в нова сфера
на дейност, което ще
наложи да се запознае-
те отблизо с детайли.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Ще насочите енергията
си в защита на онези,
които обичате, и срещу
други, които съзнател-
но ви манипулират.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Говорете по същество
и не занимавайте дру-
гите с лични проблеми.
Ще си спестите време
за важни неща.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Професионалните ви
търсения ще ви срещ-
нат с подходящи хора,
съвместните начинания
с които ще са удачни.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Без да се интересувате
особено от оценките на
другите, ще работите,
следвайки собствените
си намерения.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Пътуванията ще  са
свързани с повече нер-
ви, но в чисто органи-
зационен план. Следвай-
те програмата си.

ХОРОСКОП

СЛЪНЧЕВО СЛЪНЧЕВО СЛЪНЧЕВО СЛЪНЧЕВО
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Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

СЛЪНЧЕВО

40
o
С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

СЛЪНЧЕВО

06.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡ ’ËÒ-
ÚÓ‚‡

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05  ÌË„‡ Ì‡ ÍÌË„ËÚÂ ‡ÌËÏ‡-

ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ
09.35 ¬‡ÒÍÓ ‰‡ √‡Ï‡ ÓÚ ÒÂÎÓ

–ÛÔ˜‡ ‰ÂÚÒÍË Ú‚ ÙËÎÏ /
2 ÒÂËˇ/

10.45 ƒ‡‚‡È, ¿ÒÚÓ·ÓÈ! ‡ÌË-
Ï‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ

11.00 ¡Õ“ Ì‡ 60 /Ô/
11.55 œÂÔÓ˜ËÚ‡ÏÂ ¬‡ÁÓ‚
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.25 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.30 ÀËÌËˇ ì“ÓÍËÓ 2020î
13.00 ŒÎËÏÔËÈÒÍË Ë„Ë “ÓÍËÓ

2020: œÎÛ‚‡ÌÂ /ÒÂËË
Ë ÙËÌ‡ÎË/, √Â·‡ÌÂ /
ÙËÌ‡ÎË/ ÔˇÍÓ ÔÂ‰‡‚‡-
ÌÂ

18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌÚ‡-

ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
19.00 ƒ‡Ì˙  ÓÎÓ‚˙ Ú‚ ÙËÎÏ /

2 ÒÂËˇ/
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ Ò ƒÓ·ËÌ‡

◊Â¯ÏÂ‰ÊËÂ‚‡
22.00 ƒÌÂÒ Ì‡ »„ËÚÂ Ó·ÁÓ

Ì‡ ŒÎËÏÔËÈÒÍËÚÂ Ë„Ë
“ÓÍËÓ 2020

23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.30 ÃÓˇÚ ÔÎÂÈÎËÒÚ /Ô/
00.25 ¡Õ“ Ì‡ 60 /Ô/
01.20 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò /Ô ÓÚ

20:00 ˜‡Ò‡/
02.05 ŒÚ·ÎËÁÓ /Ô/
03.00 ŒÎËÏÔËÈÒÍË Ë„Ë “ÓÍËÓ

2020
03.15 ŒÎËÏÔËÈÒÍË Ë„Ë “ÓÍËÓ

2020: √Â·‡ÌÂ /ÙËÌ‡-
ÎË/, œÎÛ‚‡ÌÂ /ÙËÌ‡ÎË/
ÔˇÍÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)

06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)

08.00 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)

09.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)

10.00 “¬ Ô‡Á‡

10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)

11.00 “¬ Ô‡Á‡

11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

12.00 ì’Û·‡‚‡ ÒË, Ú‡ÚÍÓ‚ËÌÓî

12.30 “¬ Ô‡Á‡

12.45 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î (Ô)

13.45 “¬ Ô‡Á‡

14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î

15.30 ÕÓ‚ËÌË

16.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚì

16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ

17.30 “¬ Ô‡Á‡

17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

18.10 “¬ Ô‡Á‡

18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡ ÂÏË-

ÒËˇ

19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî

20.00 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î

21.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ

22.00 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡ ÂÏË-

ÒËˇ (Ô)

22.30 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)

23.05 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î (Ô)

06.00 ìƒÊË ¿È ƒÊÓ: –ÂÌÂ„‡ÚËî
- ‡ÌËÏ‡ˆËˇ, ÒÂË‡Î,
ÂÔ.20

06.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî /Ô./
07.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-

Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘Ë «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚
Ë ¡ËÎˇÌ‡ √‡‚‡ÁÓ‚‡

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
(Ì‡È-‰Ó·ÓÚÓ)

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ì ÓÏËˆËÚÂî - ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ
¯ÓÛ (2014 „.)

13.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

14.30 œÂÏËÂ‡: ìŒ·Â˘‡ÌËÂî
- ÒÂË‡Î, Ò.3 ÂÔ.83

16.00 œÂÏËÂ‡: ìÃ‡ÎÍË Û·ËÈ-
ÒÚ‚‡î - ÒÂË‡Î, Ò.2
ÂÔ.34

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 ìƒ‚‡Ï‡ Ï˙ÊÂ Ë ÔÓÎÓ‚Ë-
Ì‡î - ÒÂË‡Î, Ò.5 ÂÔ.16,
17

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌÓ ËÁ-
ÍÛ¯ÂÌËÂî - ÒÂË‡Î, ÂÔ.9

21.00 ì—Í˙ÔË Ì‡ÒÎÂ‰ÌËˆËî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.42

22.00 ì ÓÏËˆËÚÂî - ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ
¯ÓÛ (2013 „.)

23.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

23.30 ìƒÓÏ‡¯ÂÌ ‡ÂÒÚî - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.2 ÂÔ.23

00.00 ì«‡ÍÓÌ Ë Â‰: —ÔÂˆË‡Î-
ÌË ‡ÁÒÎÂ‰‚‡ÌËˇî - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.19 ÂÔ.12

01.00 ì—Â‰ÂÏ ˜‡Ò‡ ‡ÁÎËÍ‡î -
ÒÂË‡Î, Ò.2 ÂÔ.21

02.00 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-
¯ÓÛ

04.30 ì“˙„Ó‚ÒÍË ˆÂÌÚ˙î -
ÒÂË‡Î, Ò.14 ÂÔ.37, 38

06.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
09.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ
09.25 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
10.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ÏÂ‰ËˆË-
Ì‡ Ë ÔÓÎÁÓÚ‚ÓÂÌ Ì‡˜ËÌ
Ì‡ ÊË‚ÓÚ

11.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î - ¯ÓÛ
Á‡ ÒÚËÎ Ë ‡ÍÚÛ‡ÎÌË ÚÂÌ-
‰ÂÌˆËË

12.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)-
ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

12.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî -
¯ÓÛ Á‡ Ú˙ÒÂÌÂ Ì‡ Ô‡Ú-
Ì¸Ó ‚ ÊË‚ÓÚ‡

13.10 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî
15.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ
16.00 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË - ËÌ-

ÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
18.40 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî
19.45 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
21.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
21.30 ìœÂÁÛÏÔˆËˇ Á‡ ÌÂ‚ËÌ-

ÌÓÒÚî - ÚÂÎÂ‚ËÁËÓÌÂÌ
ÒÂË‡Î

23.25 «‡ 80-„Ó‰Ë¯ÌËÌ‡Ú‡ Ì‡
Ã‡ËÒ ÀËÂÔ‡. ìÕÂÔÓÌÓ-
ÒËÏ‡Ú‡ ÎÂÍÓÚ‡ Ì‡ ·ËÚË-
ÂÚÓî

00.25 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
02.10 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî
04.05 ìœÂÁÛÏÔˆËˇ Á‡ ÌÂ‚ËÌ-

ÌÓÒÚî - ÚÂÎÂ‚ËÁËÓÌÂÌ
ÒÂË‡Î

05.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-
Ì‡ ÂÏËÒËˇ

05.05 ìœÂÁÛÏÔˆËˇ Á‡ ÌÂ‚ËÌ-
ÌÓÒÚî - ÚÂÎÂ‚ËÁËÓÌÂÌ
ÒÂË‡Î
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ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

√Î‡‚ÂÌ Â‰‡ÍÚÓ
»‚ÂÎËÌ ÕËÍÓÎÓ‚
inikolov@duma.bg

«‡Ï. „Î‡‚ÌË
Â‰‡ÍÚÓË
√ÂÓ„Ë √ÂÓ„ËÂ‚
ggeorgiev@duma.bg
»Ì‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡
imihaylova@duma.bg
“‡Ìˇ ƒÊ‡‰ÊÂ‚‡
tgeneva@duma.bg

ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
»‚‡ÈÎÓ √ËÁ‰Ó‚
igizdov@duma.bg

¿‰ÂÒ Ì‡ Â‰‡ÍˆËˇÚ‡:
—ÓÙËˇ - 1000,

ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî 20¿
‘‡ÍÒ: 975 26 04,

‡‚ÚÓÏ‡ÚË˜ÂÌ
ÌÓÏÂ‡ÚÓ 97 05

+ ‚˙ÚÂ¯ÂÌ ÌÓÏÂ

”Ô‡‚ËÚÂÎ »‚‡Ì œÂ¯Â‚

Õ¿¡Àfiƒ¿“≈À: ¬ÂÎËÒÎ‡‚‡ ƒ˙Â‚‡
¡⁄À√¿–»fl: œ‡‚ÎÂÚ‡ ƒ‡‚Ë‰Ó‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
215; ¿Ë‰‡ œ‡ÌËÍˇÌ - 218; ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ ¬ÂÎÂ‚‡ - 230;
–ÓÒÚËÒÎ‡‚‡ »‚‡ÌÓ‚‡ - 233; fiÎËˇ  ÛÎËÌÒÍ‡ - 224
» ŒÕŒÃ» ¿: Ã‡ˇ  ‡ÎÔ‡˜Í‡-…Ó‚‡ÌÓ‚ÒÍ‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 246; ≈‚„ÂÌË √‡‚ËÎÓ‚ - 246
—¬fl“: fiË ÃËı‡ÎÍÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 220;
“‡Ìˇ √ÎÛı˜Â‚‡ - 220
 ”À“”–¿: ¬ËÎË‡Ì‡ —ÂÏÂ‰ÊËÂ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ
- 240; Õ‡‰ÂÊ‰‡ ”¯Â‚‡ - 240
Œ¡Ÿ≈—“¬Œ: ¬ÂÎË‡Ì‡ ’ËÒÚÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
238; ¬‡ÎÂÌÚËÌ √ÂÓ„ËÂ‚ - 232; ≈‚‡  ÓÒÚÓ‚‡ - 229
◊≈“»¬Œ: ¿Î¸ÓÌ‡ ÕÂÈÍÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 239;
¡ÓˇÌ ¡ÓÈ˜Â‚ - ìœÂ„‡Òî - 244; √ÂÓ„Ë √˙ÎÓ‚ - ìœ‡‰ÓÌî;
’Û‰ÓÊÌËÍ: ¿Ì‡ÚÓÎËÈ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚
—œŒ–“: ¬Î‡‰ËÏË ÕËÍÓÎÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 245;
Ã‡ËÌ ÃËÎ‡¯ÍË - 245
≈À≈ “–ŒÕÕŒ »«ƒ¿Õ»≈: –‡ÎËˆ‡ ÕËÍÓÎÓ‚‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 207; –ÓÒËˆ‡  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

‘Œ“Œ: ≈ÏËÎËˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡ - 206;
ÃËı‡ÂÎ‡  ‡ÚÂËÌÒÍ‡
√–¿‘»◊≈Õ ƒ»«¿…Õ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ ¿„ËÓ‚,
≈‚„ÂÌËˇ  Û¯Â‚‡, œÂÚˇ –Ó„‡˜Â‚‡, —Ô‡ÒÍ‡ ¬ÂÌÂ‚‡
–≈ À¿Ã» » Œ¡fl¬»: fiÎËˇ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚‡ - 205;
0879326034; e-mail: reklama@duma.bg, obiavi@duma.bg
–¿«œ–Œ—“–¿Õ≈Õ»≈: –ÛÏˇÌ‡  ËËÎÓ‚‡ - 203;
≈ÏËÎ ÃËıÓ‚ - 216; abonament@duma.bg, ì¡˙Î„‡ÒÍË ÔÓ˘Ëî ≈¿ƒ
œ–Œ»«¬Œƒ—“¬Œ: ¬Î‡‰ËÏË “ÓÔÓÎÒÍË

¬≈—“Õ»  ìƒ”Ã¿î ≈ Õ¿—À≈ƒÕ»  Õ¿ “–¿ƒ»÷»»“≈ Õ¿ ¬≈—“Õ»÷»“≈

ì–¿¡Œ“Õ» ⁄î, ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— » ¬≈—“Õ» î

» ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— Œ ƒ≈ÀŒî

»ÁÔÓÎÁ‚‡ÌË Ò‡ Ë ÂÏËÒËËÚÂ
Ì‡ ¡“¿, "‘ÓÍÛÒ", ¡√Õ≈—, ¡Õ–,
‘‡ÌÒ ÔÂÒ, ËÌÚÂÌÂÚ Ë ‰.

—ÓÙËˇ, ÊÍ. "ƒÛÊ·‡" 1,
ÛÎ. "»ÎËˇ ¡Â¯ÍÓ‚" 3¿

œÂ˜‡Ú

duma@duma.bg

ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ
‰‡ ÌÂ ·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂ-
‰Ó
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

РЕЗУЛТАТИ

ГЛЕДАЙТЕ

Невероятни кадрови промени обяви-
ха в ЦСКА-Сф. Стойчо Младенов е но-
вият треньор. Той изненадващо замени
Любо Пенев, който още миналата сед-
мица намекна за рокадата, но в петък от
клуба обявиха пълна подкрепа. Изненад-
ващият ход се оказа само част от пълна
промяна в ръководството на клуба.

В ЦСКА няма да има спортен и тех-
нически директор, както и главен ме-
ниджър, а “дейността им ще се аутсор-
сва на голяма немска компания”, съоб-
щават собствениците. Това означава, че
за пръв път от идването на Гриша Ган-
чев на “Българска армия” извън управ-
лението ще е един от най-доверените
му хора - Стойчо Стоилов, срещу кого-
то имаше силно недоволство от запа-
лянковците.

Ганчев не харесвал облика на отбо-
ра, който на старта на кампанията загу-
би от Лудогорец с 0:4 за Суперкупата,
след това извъртя 0:0 с Лиепая в Евро-
па, а в неделя се измъчи, докато обърне
ЦСКА 1948 с 4:2 (30 минути преди края
на мача губеше с 1:2).

Пламен Марков вече няма да е
изпълнителен директор на клуба. Мяс-
тото му заема Филип Филипов. Алън

Лудогорец тръгна по
шампионски в efbet Лига.
“Орлите” победиха с 3:1
вицешампиона Локо Пд
на “Лаута”. Треньорът
Валдас Дамбраускас бе на-
правил десет промени в
отбора, постигнал нулево
реми с Мура от Шампи-
онската лига, единствено
бразилецът Алекс Санта-
на бе запазил титулярно-
то си място.

Елвис Ману (44) откри
след добър пас на
Бърнард Текпетей. Локо
Пд изравни с красив гол
на капитана Димитър
Илиев (67) след грешка на
Сисиньо. Влезлият като
резерва Кирил Десподов

Лудогорец сгази Локомотив в Пловдив

СНИМКА ЛУДОГОРЕЦ

Бърнард Текпетей води топката
пред Парвиз Умарбаев

ФУТБОЛ
ПО ДИЕМА СПОРТ
20.30 “Героите на кръга”
ПО МАКС СПОРТ 1
ТЕНИС
ПО МАКС СПОРТ 2
18.00 и 2.00 Турнир в Атланта

I КРЪГ
Локо Пд - Лудогорец

1:3 0:1 Ману (44) 1:1 Д.
Илиев (67) 1:2 Десподов
(76) 1:3 Текпетей (90+4); ЦСКА 1948 -
ЦСКА-Сф 2:4 0:1 Баи (29) 2:1 Чочев (47
и 58-д) 2:2 Юга (72) 2:3 Матей (85-д) 2:4
Кайседо (90+4), ЧК: Марин (Ц-48, 84), Л.
Пенев (трен, Ц-Сф, 86); Царско село -
Черно море 0:0; Берое - Локо Сф 1:0;
Ботев Пд - Пирин 2:1; Левски - Славия
1:2; снощи: Ботев Вр - Арда.

ВТОРА ЛИГА, II КРЪГ
Ботев Пд-2 - Литекс 1:1 0:1 Станчев

(10) 1:1 Казаков (85); снощи: Етър -
Левски Лом; Миньор - Лудогорец-2;
Монтана - ЦСКА 1948-2.

вдъхнови “орлите” за по-
бедата. Футболист №1 на
България за 2018 г. полу-
чи подаване от Вандерсон
и хладнокръвно отбеляза
за 2:1 във вратата на Илко
Пиргов. Крайният резул-
тат оформи Текпетей
(90+4), изведен отлично от
Пиерос Сотириу.

“Искам да поздравя фе-
новете за новия сезон. Го-
ворихме, че е изключител-
но вълнуващ днешният
мач. Два отбора, които не
се страхуват да атакуват.
Резултатът в дадени мо-
менти можеше да отиде
както в едната, така и в
другата посока”, започна
наставникът на “орлите”

Валдас Дамбраускас.
“Момчетата може да са
горди от това, което на-
правихме. Имаме голяма
широчина в състава. Дали
губим или побеждаваме,
ние го правим като Лудо-
горец. Днес играхме сре-
щу много коварен против-
ник. Пожелавам им успех
срещу Словачко”, допълни
литовецът.

“Наясно съм колко до-
бре е да разполагаш с иг-
рачи на високо ниво, но е
важно и как да ги управля-
ваш. Не мисля все още за
сряда. Имам 25 футболис-
ти, които са на едно и
също ниво”, обобщи Дам-
браускас.

Стойчо Младенов смени
Любо Пенев в ЦСКА
Клубът махна всички шефове, германска фирма ще го управлява оперативно

Пардю остава съветник на акционерите
по футболните въпроси. Досега англи-
чанинът бе технически директор и реде-
ше селекцията.

“Взето е решение да бъде подменено
цялото ръководно тяло. Със своите
длъжности се разделят изпълнителният
директор, главният мениджър, пресата-

шето, старши треньорът и неговият екип.
Новият старши треньор на ЦСКА

ще бъде Стойчо Младенов, който ще
поеме поста заедно със своя щаб. Зана-
пред изпълнителен директор ще бъде
Филип Филипов.

ЦСКА над всички и всеки”, обявиха
от “Армията”.

Бившият селекционер на България
ще дебютира в четвъртък, когато “чер-
вените” гостуват на Лиепая в реванша
от II кръг на пресявките на Лигата на
конференциите. За последно Младенов
работи в ЦСКА преди 6 години, а по-
следният му отбор е казахстанският
Кайсар. В екипа му от години са Анато-
ли Нанков и Тодор Янчев.

“Добре дошъл у дома, Стойчо. Ти
обичаш ЦСКА и ЦСКА те обича. Желая
ти много успехи с твоя екип, вие го
можете. Винаги ще имаш моята подкре-
па”, написа във фейсбук легендата Хри-
сто Стоичков, който е един от главните
акционери в клуба.

“Най-важното е, че отборът игра с
много желание и самочувствие. През
първото полувреме можеше и повече
да вкараме. И в мача с Лиепая показах-
ме характер и имахме положения, но
не успяхме да ги реализираме. Ние сме
спокойни, трябва ни само търпение”,
каза след “червеното” дерби помощ-
никът на Пенев Пабло Караско. Той
говори пред медиите, защото Ел Голе-
адор бе изгонен в края на мача при
резултат 3:2 заради разправия със
съдията Валентин Железов.

Любо Пенев

Вратарят Николай Михайлов
подписа договор с Левски
за още един сезон
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Даниел Асенов (вляво) е разбил защитата на Козмин Гирлеану

Даниел Асенов (52 кг) се
изстреля към 1/8-финалите на
боксовия турнир на Олимпий-
ските игри в Токио. Тайсъна от
Кукорево срази с 5:0 съдийски
гласа румънеца Козмин Гирле-
ану. 24-годишният българин
започна в типичния си атаку-
ващ стил, като от началото на
двубоя опитваше да вкарва ком-
бинации в главата на румъне-
ца. Тайсъна респектира 22-го-
дишния си опонент и още в
откриващите минути показа
защо е спечелил шест титли от

С неочаквано слабо плуване Антъни Иванов
отпадна още в сериите на 200 метра бътерфлай
в олимпийския басейн в Токио. Търновецът не
успя да се класира на полуфинал в олимпийския
си дебют, при това в основната си дисциплина,
след като завърши шести в трета серия с време
1:56,36 мин. Нито за момент в плуването си
българинът не успя да бъде по-напред от пето
място. Това му отреди 20-о място в сериите на
200 метра и отпадане.

“Не съм доволен изобщо, не ми се получи
плуването. Ще направим анализ с треньорите.
Чувствах се по-добре, тренирах по-добре, от-
колкото преди европейското първенство. Физи-
чески се чувствам добре, но може би часовата
разлика от 13 часа с Америка ми се отрази”, каза
Иванов пред БНТ.

Най-добро плуване в сериите направи све-
товният рекордьор Кристоф Милак (Унг) -
1:53,58 мин. Полуфиналът бе затворен с време
1:55,96 мин. от Чад льо Кло (ЮАР), олимпийски
шампион от Лондон 2012, който завърши 16-и.

Иванов ще плува и на 100 м бътерфлай. В
тази дисциплина квота има и сребърният меда-
лист от европейското първенство за юноши
Йосиф Миладинов.

В сериите на 200 метра съчетано плуване
при жените участва и Диана Петкова. Тя завърши
осма във втора серия.

Двукратните евро-
пейски шампионки на
двойки жени Стефани
и Габриела Стоеви
претърпяха втора по-
редна загуба на тур-
нира по бадминтон в
Токио.

Хасковлийките се
бориха, но отстъпиха
пред №3 в света и вто-
ри поставени в схема-

МОК разреши на медалистите
в Токио да свалят маските си след
награждаването, но само за 30
секунди, за да могат да се снимат
с отличията си.

Нови 16 положителни проби за
коронавирус регистрираха орга-
низаторите на Олимпиадата, с ко-
ето общият брой случаи на КО-
ВИД-19 на Игрите нарасна на 148.
Сред новозаразените има и трима
спортисти, но техните имена ос-
тават неназовани. Другите поло-
жителни проби са на персонал и

Тайсъна бие,
Станимира пада
Асенов се заканва
да стане шампион, Петрова
обмисля да се отказва

европейски първенства за мъже
и подрастващи. “Очаквах мачът
да бъде труден, да има напре-
жение. Но показах добра игра
и горе-долу явно превъзходст-
во. Физически се чувствам по-
вече от добре, дано така да
продължа до финала. Напълно
е възможно да стана шампион,
с тази цел съм дошъл - да пока-
жа най-доброто, да радвам
България и да ме видят на
първото място на стълбичката”,
каза след успеха си Даниел. За
място на 1/4-финалите той ще

боксира в събота с Габриел
Ескобар (Исп).

Преди него надеждата ни за
медал при жените Станимира
Петрова (57) отпадна още след
първата си среща. Единствена-
та българка световна шампи-
онка по бокс (от Джеджу
2014) падна от Марсела Йени
Ариас Кастанеда (Кол) на 1/8-
финал с 2:3 гласа (30:27, 30:27,
27:30, 28:29, 27:30). Ариас е
четвъртфиналистка от светов-
ното в Ню Делхи 2018.

“Според мен аз печелех

мача, макар и с малко. Може
би нямам реална преценка, ще
трябва да го изгледам. Не съм
доволна. Явно е трябвало да
си избера спорт без съдии. Не
виждам шанс да направя нещо
голямо. Не виждам смисъл да
си губя времето, нервите, всич-
ко. Каквото съм направила
дотук - направила съм. Така
беше и след Рио, но се върнах.
Ще видим сега дали ще се
върна”, каза Петрова. “Не бих
казала, че Кастанеда ме е изне-
надала с агресията си. Пет го-

дини чакахме тази Олимпиада.
Беше ми трудно да вляза в час
в началото, но мисля, че вто-
рия и третия рунд ги изиграх
както трябва. За съжаление,
моето участие приключи”,
допълни тя. “Пожелавам на
всички мои съотборници, на
всички български спортисти
успех. Дано останалите да спе-
челят и да не са с моята съдба”,
завърши Петрова.

На 1/8-финал в четвъртък
Стойка Кръстева (51) ще срещ-
не Вирджиния Фукс (САЩ).

ГЛЕДАЙТЕ

ОЛИМПИАДА
ПО БНТ 1
13.00 Плуване (серии и
финали), гребане (финали)
3.00 Днес на Игрите (об-
зор)
3.15 Плуване (финали),
Гребане (финали)
ПО БНТ 3
13.00 Плуване (серии), спортна
гимнастика (отборно, жени)
15.40 Волейбол: Полша - Италия
(мъже)
22.00 Днес на Игрите (обзор)
ПО ЕВРОСПОРТ 1
8.00 и 10.00 Кану-каяк (слалом)
9.00 Скокове във вода
(10 м, синхронизирано, жени)
12.00 Бокс (четвърти ден)
13.45 Спортна гимнастика
(отборно, жени)
16.10 Волейбол: Китай - САЩ (ж)
4.30 Плуване (пети ден)
ПО ЕВРОСПОРТ 2
9.00 Маунтинбайк (крос кънтри)
11.00 Баскетбол 3Х3

Сребърната медалистка Раиса Леал (Браз)
поздравява шампионката Момиджи Нишия (Яп, вдясно)
при олимпийския дебют на уличния скейтборд

Втора загуба на сестри Стоеви

та Чън Цин Чън и Цзя
И Фан (Кит) с 18:21,
15:21 за 44 минути. В
първия си двубой сес-
трите отстъпиха пред
петите в световната
ранглиста Ким Со-йон
и Кон Хи-йонг (РКор)
с 23:21, 12:21, 21:23
за 70 минути.

Стоеви нямат
шанс да продължат в

турнира, а ще срещнат
в последния си мач в
групата тайландките
Йонколфан Кититара-
кул и Равинда Прай-
онджай (№8 в света).

Сестрите заявиха,
че са разочаровани от
представянето си в
Токио и се извиниха
на всички фенове на
спорта в България.

Медалистите свалят
маските за 30 секунди

външни лица. Тримата спортисти
не живеят в олимпийското сели-
ще, където от началото на Игрите
са регистрирани 16 положителни
проби

В същото време организатори-
те призоваха медиите в Токио да
спазват стриктно КОВИД-прото-
колите, след като отбелязаха, че е
имало случаи на неспазване на ог-
раниченията. Журналистите, кои-
то не спазват противоепидемични-
те ограничения, са застрашени от
“дисциплинарни последствия”.

Провал на Антъни
Иванов на 200 м
бътерфлай

Джудистите
ни губят

Джудистката ни Ивелина Илиева
(57 кг) направи успешен дебют на
Олимпиада, но приключи участието
си в 1/8-финалите. 29-годишната
българка победи с “ипон” трикратна-
та африканска шампионка Гофран
Хелефи (Тунис), но във II кръг загуби
от световната шампионка Джесика
Климкейт (Кан) с ипон. Янислав Гер-
чев (60) също отпадна на осминафи-
налите след загуба с “ипон” в 1:29
мин. на продължението от вицешам-
пиона на Игрите на Азия и Океания
Юн Вей Ян (Тайв). В I кръг Герчев
победи с “ипон” панамериканския
шампион Ленин Пресиадо (Екв) в 38-
ата секунда на продължението.

Полина Трифонова
си събра багажа

Единствената българска олимпийка в те-
ниса на маса Полина Трифонова отпадна във
II кръг в Токио. 29-годишната дебютантка на
Олимпиада загуби от състезаващата се за
Монако китайка Сяосин Ян с 1:4 (3:11, 11:6,
5:11, 4:11, 0:11). Преди това в квалификаци-
ите Трифонова пречупи с 4:1 (8:11, 11:8,
11:6, 11:5, 12:10) шампионката на Африка за
2010 г. Сара Анфу (Кам), а после обърна
№74 в света Сара де Нуте (Люкс) с 6:11,
11:6, 4:11, 8:11, 12:10, 11:9, 11:8.


